
 Keï sa pominú letné dni a znenazdania prichádzajú chladnejšie, len 
tíško h¾adíme okolo seba, èo sa to v prírode deje. Tá zaène hýriś najkraj-
šími farbami - zlatožltou, èervenou, hnedou. Pomaly sa vytráca zelená a 
nahrádza ju obyèajná šedá. Príroda oèakáva príchod zimy. Tak nejako sa 
i èloveku míòa rôèik za rôèkom, až nastáva jeseò života. Nájdu sa v nich 
šśastné chvíle a najkrajšie prežité roky, ale aj vážne až smutné obdobia...
 A život - ten si ide ïalej. Starnutie prichádza pomaly, nenápadne. Tak 
ako sa konèí leto a zaèína jeseò. Nedá sa tomu vyhnúś. Èlovek sa ocitne v 
jeseni života a v spomienkach sa obzerá do minulosti. Sem-tam nieèo bolí, 
objaví sa vráska, skôr èi neskôr obelejú vlasy. 
 Aj pre toto všetko si starší ¾udia - vy - zaslúžite  úctu. Na svojich tvárach 
máte vrásky ako dôkaz. Vekom ste nadobudli skúsenosti, ktoré môžete 
odovzdávaś mladším. 
 Vïaèíme vám za život a za preukazovanú lásku. A je len na nás, ako ju 
odovzdáme ïalej. Možno sa nám niekedy vráti. Veï už teraz aj my musí-
me myslieś na to, že niekedy budeme èakaś, aby nám mladší preukazovali 
úctu. Seniori vytvorili ve¾ké diela, odovzdali mnohé rady, na ktoré sa však 
neraz už zabudlo. Vybudovali to, èo užívajú mladší. A teraz èakajú na ich 
láskavé slová, na pomocnú ruku, na chví¾u, kedy si ich vypoèujú nielen v 
mesiaci úcty k starším, ale poèas celého roka. 
 Áno, ste to vy, vážení seniori, ktorí ste svoj život žili aktívne a vytvárali 
trváce hodnoty pre nasledujúce generácie a v súèasnosti sa viac èi menej 
trpezlivo zmierujete s tým, že niekde v plynúcom èase zostali vaše tmavé 
vlasy, vzpriamené postavy, silné ruky i ponáh¾ajúce sa nohy. O to viac je 
táto myšlienka aktuálna i v dnešný deò - 17. novembra, kedy si pripomí-
name 30. výroèie získania slobody - výroèie nežnej revolúcie. A èi naozaj 
panuje v spoloènosti sloboda - nuž, jej pojem sa líši od názoru k názoru...
 A možno práve preto mám teraz potrebu vysloviś myšlienku, ktorá 
vôbec nesúvisí s vekom, ale s elánom - motorom fyzického i psychického 
zdravia ¾udí v každom veku: Stretávajme sa, rozprávajme sa, tolerujme sa 
navzájom, pochvá¾me klady, vyzdvihnime èloveèenstvo, tešme sa z každé-
ho dòa, lebo nikdy nevieme, èi nám osud dopraje stretnúś sa aj nabudúce 
v takomto hojnom poète a èi vôbec...
 Veï život je umenie vnútra. A všetko bohatstvo sa nachádza v srdci, z 
ktorého treba rozdávaś.      Starostka obce
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Želáme vám krásne prežitie vianoèných sviatkov,
príjemnú atmosféru v kruhu blízkych

a ve¾a úspechov do nového roka 2020.

Venované seniorom, ktorí sa z akýchko¾vek dôvodov 
nemohli zúèastniś pre nich pripraveného posedenia

Už sviatky lásky, pokoja 
zavítajú zas skoro k nám,

pod stromčekom ľudia postoja, 
otvoria srdcia dokorán.

Nech v dome vašom zavládne 
tiež radosť, že ste spolu,

keď rodina si zasadne
k štedrovečernému stolu.

Milan Stano: Cesta na Záhumnie 

Foto: Miroslav Bušo



   Obecné zastupite¾stvo sa od 12. 6. 2019 
do 9. 10. 2019 zišlo trikrát a prijalo nasle-
dovné uznesenia:
61-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo po preroko-
vaní, v súlade s § 11 ods. 4 zákona è. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších pred-
pisov, - schva¾uje upravený program rokovania; 
- schva¾uje za overovate¾ov zápisnice Annu Krch-
navú a MUDr. Lenku Benákovú.
62-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo po pre-
rokovaní - berie na vedomie kontrolu uznesení 
prijatých na 4. zasadnutí OZ, konaného dòa 
29.4.2019 a 6.5.2019.
63-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
zmluvu o zriadení združenia obcí ÈOV Hrádok.
64-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo po preroko-
vaní - berie na vedomie Informáciu firmy Mirako-
les, s.r.o. o pláne výstavby chatiek v Prostrednej 
doline.
65-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie správu audítora za r. 2018.
66-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie Stanovisko hlavnej kontrolórky k záve-
reènému úètu za rok 2018.
67-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
Závereèný úèet obce Kálnica a rozpoètové hos-
podárenie za rok 2018 bez výhrad.
68-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
plán kontrolnej èinnosti hl. kontrolórky na druhý 
polrok 2019.
69-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo po prero-
kovaní - berie na vedomie informáciu kultúrnej 
komisie o zabezpeèení akcie: Europiknik Leg-
rad a Jánska vatra.
70-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
rozpoètové opatrenie è. 3/2019.
71-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na
vedomie vyúètovanie Behu oslobodenia kona-
ného dòa 6.4.2019.

72-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo, po prero-
kovaní - schva¾uje program rokovania, - schva¾u-
je za overovate¾ov zápisnice: Milana Borcovana 
a Miloša Valovièa.
73-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie 
na vedomie kontrolu uznesení prijatých na 6. 
zasadnutí OZ, konaného dòa 12.6.2019.
74-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na ve-
domie informáciu o stave obecného vodovodu.
75-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie informáciu o organizaènom zabezpe-
èení ôsmeho roèníka výstupu na Ostrý vrch.
76-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie informáciu o organizaènom zabezpe-
èení osláv SNP.
77-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
program rokovania OZ s navrhnutými zmenami.    
78-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾u-
je podaś žiadosś o dotáciu na Environmentálny 
fond na zrealizovanie nového vrtu v Klokoèovke.
79-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie správu o cenových ponukách pre úpra-
vu vody, ktorú predložil poslanec OZ Ing. Milan 
Ïuriš a budú sa h¾adaś najvýhodnejšie riešenia 
na zabezpeèenie  zásobovania pitnou vodou; 
OZ doporuèuje zaoberaś sa prípravou projektov 
na jednotlivé objekty obecného vodovodu.
80-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
VZN è.1/2019 o výške príspevkov na èiastoènú 
úhradu výdavkov v škole a školských zariadeni-
ach v zriaïovate¾skej pôsobnosti obce Kálnica 
a finanèné pásmo na nákup potravín, so zapra-
covanými zmenami.
81-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na 
vedomie správu o výsledku kontroly plnenia 
uznesení OZ v Kálnici za 1. polrok 2019.
82-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - berie na ve-
domie správu o výsledkoch kontroly plnenia príj-
mov a èerpania výdavkov  rozpoètu k 30.6.2019.

83-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
program „Hody v Kálnici“ 26.10. - 27.10.2019, 
26.10.2019, 15.00 - výstava ovocia a zeleniny, 
26.10.2019, 17.00 - vystúpenie detského súbo-
ru Magdalénka, 27.10.2019, 14.00 - výstava 
ovocia a zeleniny, Tekvièiaci - výstava prác detí 
zo  ZŠ a MŠ, vèelársky kútik. Pohostenie pre 
úèinkujúcich a zabezpeèenie ozvuèenia.
84-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾u-
je použitie prostriedkov z rezervného fondu na 
kapitálové výdavky, konkrétne na: Splátky úveru 
na KD 23 950,00 €; Úver na kanalizáciu - vlast-
né prostriedky 15 000,00 €, PPD na požiarnu 
zbrojnicu 1 000,00 €, Miestny rozhlas cez PC 
2 410,00 €, spolu 42 360,00 €.
85-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾u-
je rozpoètové opatrenie è. 6/2019, a to navý-
šené bežné príjmy o 8 200,00 € Granty, dary 
- Beh oslobodenia 3 200,00 €, Granty, dary 
- NBS, FPU 5 000,00 €, SPOLU 8 200,00 €; 
príjmové finanèné operácie - Prevod z RF-MR, 
PPD 3 410,00 €, navýšené bežné výdavky o 
11 290,00 € - VS-poistné - ostatné zdr. poist. 
200,00 €, VS-el. en. - Janèovec 480,00 €, 
VS-výpoètová technika 460,00 €,  VS-pokuty 
60,00 €, VS-nemocenské 290,00 €, VS-kni-
ha Stredné Považie, mapy 1 450,00 €, PZ-el. 
energia 300,00 €, PZ-PHL 200, 00 €, VO-údrž-
ba 200,00 €, KD-inter. vybavenie 1 200,00 €, 
KD-Beh oslobodenia 1 200,00 €, KD-NBS, 
FPU - Richt. koláèe 5 000,00 €, KD - vl. Prostr. 
spoluúèasś FPU 250,00 €, SPOLU 11 290,00 
€, výdavkové finanèné operácie - VS-MR cez 
PC 2 410,00 €, PZ-PPD-požiarna zbrojnica 
1 000,00 €, SPOLU 3 410,00 €.
86-2019/Z - Obecné zastupite¾stvo - schva¾uje 
urèenie sídla pre Obèianske združenie DHZ v 
Kálnici požiarnu zbrojnicu s. è. 377.

   OcÚ Kálnica
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OBECNÉ ZASTUPITE¼STVO INFORMUJE

 Ministerstvo vnútra SR v minulom roku zriadilo na okresných úradoch tzv. klientske 
centrá. Ich cie¾om je u¾ahèiś a zjednodušiś kontakty s orgánmi štátnej správa. Z tohto 
dôvodu Kálnické ozveny vám prinášajú praktickú informáciu o jeho štruktúre.
 OKRESNÝ ÚRAD NOVÉ MESTO NAD VÁHOM, Hviezdoslavova 36, 915 41 Nové 
Mesto nad Váhom, sa nachádza v zelenej budove oproti „starému silu“ a èerpacej 
stanicu LUKOIL. Svoje veci si môžete na tomto úrade vybaviś na jednom mieste, ktoré 
sa nachádza na 5. poschodí a volá sa KLIENTSKÉ CENTRUM NOVÉ MESTO NAD 
VÁHOM.
Sú tam tieto odbory, ktoré majú tieto telefónne èísla:
- Pozemkový a lesný odbor:  0961 245 815
- Všeobecná podate¾òa pre jednotlivé odbory okresného úradu:
              0961 245 801
- Odbor všeobecnej vnútornej správy - matrika:  0961 245 803
- Odbor živnostenského podnikania:       0961 245 811
- Pokladòa:                  0961 245 802
- Odbor cestnej dopravy a pozemných komunikácií:
                  0961 245 825, 0961 245 826
- Odbor starostlivosti o životné prostredie:
  - ochrana ovzdušia:     0961 245 808
  - odpadové hospodárstvo:  0961 245 805 - 0961 245 805
  - ochrana prírody a krajiny: 0961 245 806
  - štátna vodná správa:    0961 245 807
- Katastrálny odbor:
  - podate¾òa:  0961 245 820, 0961 245 821, 0961 245 822

   Ing. Milan Bušo

Informácia o Klientskom centre
na Okresnom úrade

v Novom Meste nad Váhom

Moja prvá úèasś
na obecnom zastupite¾stve

Vážení obèania, chcela by som sa touto cestou s vami
podeliś o moju úèasś na obecnom zastupite¾stve. Bola som
prvýkrát a som ve¾mi sklamaná, akým prístupom spolupra-
cujú poslanci s pani starostkou. Momentálne je pani sta-
rostka na PN pre vážne zdravotné problémy, ale snaží sa
napriek tomu pracovaś, ako jej to zdravotný stav dovo¾uje,
a podporu, ktorú by mala maś, bohužia¾, nemá. Miesto
toho, aby ste jej pomáhali, vrážate jej nôž do chrbta. Práve
tí poslanci, ktorí ju vo volebnej kampani podporovali, sa jej
otoèili chrbtom, ale ona je silná žena, zvládne aj chorobu
aj problémy v zastupite¾stve, robí to kvôli obèanom, ktorí jej
dali 406 hlasov.

Prajem jej ve¾a síl a pevné nervy.
Vaša obèianka Buèková

Prosíme obèanov,
ktorí doposia¾ nemajú na svojich domoch súpisné èísla,

aby si èo najskôr umiestnili na svoje domy tabu¾ky s èíslom
domu pre lepšiu orientáciu doruèovate¾ov Slovenskej pošty 
a kuriérskych služieb. Ïakujeme. OcÚ
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 Vážení obèania!
   Ani sme sa nenazdali a blíži sa nám nezadržate¾-
ne koniec ïalšieho kalendárneho roka. Pre niekoho 
rok ako každý iný, pre niekoho radostný, pre niekoho 
śažký...
   Som rada, že môžem oznámiś, verím, pozitívnu 
informáciu. Dòa 12.11.2019 som podpísala Zmlu-
vu o poskytnutí nenávratného finanèného príspevku 
z Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 

SR na projekt „Kanalizácia Kálnica“ na sumu  2 861 916,29 Eur - èo pred-
stavuje 95% z celkových oprávnených výdavkov na realizáciu projektu. 
Ostatných 5% nákladov plus DPH musí obec zabezpeèiś z rozpoètu obce. 
Ako som už avizovala, k tejto dôležitej investiènej akcii obce zvolám verejné 
zhromaždenie obyvate¾ov (plánujem tak uskutoèniś v mesiaci január 2020) 
z dôvodu informovanosti, preh¾adnosti a otvorenosti voèi vám obèanom. 
   Taktiež obec podala žiadosś na Environmentálny fond na získanie finan-
ènej podpory na vrt z vodného zdroja Klokoèovka. Zostáva len veriś, že 
bude žiadosś posúdená kladne. 
   Dovo¾te mi poïakovaś sa všetkým obèanom, organizáciám, spolkom za 

každú podanú pomoc poèas roka, hoci len minimálnu, avšak verím, že 
úprimnú. I ja sa budem znovu snažiś zo všetkých síl pomáhaś vám, viesś 
obec k napredovaniu v prospech vás - obèanov. 
   Vážení obèania, chcem vás poprosiś, aby sme boli tolerantní k životné-
mu prostrediu, k èistote a úprave verejných priestranstiev. Okrem iného 
i v okolí smetných nádob na separovaný odpad. Každá nádoba je urèená 
na iný odpad. Nepôsobí pekným ani vkusným dojmom, keï sú popri nádo-
bách porozhadzované odpady, ktoré tam nepatria. Nech je zámer takéhoto 
správania akýko¾vek, vypovedá vždy len o èloveku. Ak sa chce niekto zbaviś 
obnoseného ošatenia èi hraèiek, i na toto je urèený kontajner - nachádza 
sa pred obecnou prevádzkou. 
   Zároveò sa chcem i ja ako starostka obce ospravedlniś na menší chaos 
so smetnými nádobami na cintoríne poèas „dušièkového obdobia“. 
   Vážení obèania, blížia sa vianoèné sviatky - sviatky pokoja a mieru. Prežite 
ich naozaj v pokoji a mieri so sebou. Zapá¾te svetlo v sebe a žiarte. Do 
nastávajúceho roka 2020 vám želám šśastné vykroèenie, ve¾a, ve¾a pevné-
ho zdravia, spokojnosti, radosti, úspechov a snáï to nevyznie neskromne - 
želám vám èo najèastejšie usmiatu starostku. Tak, ako ste si to želali poèas 
fašiangov tohto roka... Mgr. Iveta Poluchová, starostka obce

Vážení obèania!

 V poslednom období vo verejnosti i v rôznych informaèných prostriedkoch vzrástol záu-
jem o tradièné folklórne prvky, kde popri speve vyniká najmä malebnosś a krása slovenských 
krojov a svadobných párt. Poèas Dni mesta Nová Dubnica bola verejnosti sprístupnená 
putovná výstava umeleckých panelových obrazov svadobných párt z rôznych regiónov Slo-
venska pod názvom „PARTY 21. storoèia.“ Vïaka Bc. Lucke Mackovej z Rako¾úb, èlenke 
Kálnickej studienky, na jednom z nich bola i svadobná parta z Kálnice z obdobia 40. rokov 
minulého storoèia s jej popisom. Zaujímavosśou projektu, popri zdokumentovaní krásnych 
samotných párt, bolo i extravagantné umelecké vyzdobenie postáv, èo na náš vkus pôsobilo 
trošku netradiène a rušivo. 

Kalendár
 Taktiež vyšiel ve¾ký nástenný kalendár na rok 2020 
HERBARIUM POPULI VAGI –HERBÁR ¼UDU VÁHU, do kto-
rého sme poskytli mužský i ženský smútoèný kroj z nášho mú-
zea. Kalendár vydalo Záujmové združenie folklórneho súboru 
MLADOSŤ z Dubnice nad Váhom. Autorom kalendára je etno-
lóg PhDr. Richard Benech a kolektív. 
 Rovnomenná výstava, ktorú pripravilo Trenèianske múze-
um, je prístupná v priestoroch kasární Trenèianskeho hradu 
od 3.10.2019 do 20.1.2020.

Obliehané mesto 
   Po dlhšom snažení nášho MO Matice slovenskej sa nám 
podarilo získaś kópiu filmu Obliehané mesto a súhlas na jeho premietnutie v našej obci. Film 
pojednáva o nekalých praktikách západných a iných spoloèností z cie¾om získaś śažobné 
práva na śažbu nerastného bohatstva a ich následkoch na prírodu. Téma je ve¾mi aktuálna i 
pre našu obec a jej okolie v súvislosti so snahou a hrozbou śažby uránu v Považskom Inovci 
a hlavne v Kálnici. Hrozbou, ktorú sa nám zatia¾ našou aktivitou podarilo zažehnaś, ale nikto 
nevie, èo budúcnosś prinesie a ako sa k problému postaví naša budúca generácia. Aktuálny 
termín premietnutia filmu v kultúrnom dome bude oznámený dodatoène.

 Ing. Miroslav Borcovan

Kálnická  parta a kroj na obrazoch 

 V antickom Grécku (469-399 pred n. l.) bol Sokrates široko uznávaný 
pre svoju múdrosś.
Jedného dòa za ním celý nadšený pribehol jeden z jeho známych a pove-
dal: „Sokrates, vieš èo som práve poèul o jednom z tvojich žiakov?“
„Poèkaj chví¾u,“ odvetil Sokrates. „Predtým, než mi to povieš, chcem, aby 
si prešiel jedným malým testom. Volá sa Test Troch.“
„Test Troch?“
„Správne,“ pokraèoval Sokrates. „Skôr než mi porozprávaš o mojom žiako-
vi, zastavme sa na chví¾ku a otestujme to, èo mi chceš povedaś. Prvý test je 
PRAVDA. Si si absolútne istý, že to, èo sa mi chystáš povedaś, je pravda?“
„Nie,“ odpovedal muž, „v podstate som to len zaèul.“
„V poriadku,“ vraví Sokrates. „Takže ty nevieš, èi to je pravda alebo nie. 
Teraz vyskúšame druhý test. Test DOBRA. Je to, èo mi chceš povedaś o 
mojom žiakovi, nieèo dobré?“

„Nie, práve naopak…“
„Takže,“ pokraèuje Sokrates, „ty mi chceš o òom povedaś nieèo zlé, hoci 
si nie si istý, èi je to pravda?“
Muž len trocha zahanbene pokrèil ramenami.
Sokrates pokraèoval. „Ešte stále môžeš uspieś, pretože je tu tretí test. Test 
UŽITOÈNOSTI. Bude to, èo mi chceš povedaś o mojom žiakovi, pre mòa 
užitoèné?“
„Nie, vlastne ani nie…“
„Tak,“ skonštatoval Sokrates, „ak to, èo sa mi chystáš povedaś, nie je ani 
pravdivé, ani dobré, a dokonca ani užitoèné, preèo mi to vlastne chceš 
povedaś?“
   Muž ostal porazený, zahanbený a niè viac už nepovedal...

Zdroj: ineternet

Sokratov test



 V tomto jesennom smutnom èase plnom 
spomienok na èasy, ktoré sa nevrátia, navšte-
vujú aj našu obec významní ¾udia, ktorých 
k obci viažu silné citové putá. Práve prvé 
dva novembrové dni nám akosi viac ako 
inokedy otvárajú komnatu nostalgie a èas-
to sa až zasnívame a odletíme do minulosti. 
 Tak akosi sa cítil aj pán Ivan Zelenák, kto-
rého viaže ku Kálnici silné rodinné puto k pani 
rechtorke, k rodine pána uèite¾a F. Daudu, ktorý 
zahynul v koncentraènom tábore Sachsenhau-
sen, k pánovi farárovi Koèickému, ako aj k pani 
uèite¾ke E. Hrušovskej, ktorú všetci poznáme 
ako významnú spoluorganizátorku ochotníckeho 
divadla v Kálnici. 
 Pán I. Zelenák je i ve¾mi dobrým priate¾om 
nášho celoslovensky i v zahranièí známeho 
umelca pána Milana Stanu. Zúèastòuje sa - po-

kia¾ mu to okolnosti dovolia - na krstoch jeho 
kníh, vernisážach a ïalších akciách. 
 Pri modlitebni ECAV si zaspomínal na 
èasy detstva, na pána farára Koèického i 
na ïalších známych a priate¾ov, napr. Mila-
na Valovièa. Poèas priate¾ského rozhovoru mi 
opísal, aká nároèná, cie¾avedomá a vytrvalá je 
práca trénera špièkového športovca. 
 P. Zelenák, ktorý inak pochádza z Nového 
Mesta nad Váhom, je osobným trénerom majst-
ra sveta v kickboxe Tommyho Kováèa Kida. Verí-
me, že p. Zelenák raz porozpráva aj našej mladi 
o tom, ako sa staś majstrom sveta. 
 Myslím si, že po takmer „tradiènej“ návšteve 
p. Ing. Golonku na gulášfeste (bol spolužiakom 
mojej tety Ing. Anny Sadloòovej - Bušovej) v 
Sklepárovci, si v zmysle svojho želania opätovne 
navštíviś našu obec, rád pobeseduje aj s tunajší-

mi školákmi. A možno aj pán Golonka. 
 A možno je medzi deśmi aj nový majster sve-
ta. A vlastne preèo nie?    Ing. Milan Bušo
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Svetoznámy tréner Ivan Zelenák v Kálnici

V dòoch 19. až 21. 7. 2019 sa v maïarskom Alsónyéku konal 8. roè-
ník Europikniku. Zúèastnili sa ho zástupcovia 8 európskych obcí, medzi
ktorými bola aj Kálnica. Europiknik mal tradièný priebeh, poèas ktorého sa
jeho úèastníci oboznámili s ¾udovými tradíciami a výrobkami zúèastnených
krajín: Maïarska, Èeska, Slovenska, Chorvátska, Talianska, Srbska, SRN
a Rumunska. Okrem toho, vybrané krajiny prezentovali poèas prednášok 
a následnej diskusie svoje poznatky a skúsenosti z implementácie poli-
tiky EÚ, najmä na ochranu ŽP a podporu trvalo udržate¾ného rozvoja vo
svojej krajine. Europiknik sa tiež stal miestom pre prezentáciu ¾udového i
moderného umenia. Osobitne zaujali drevorezby a ohnivé maïarské tance
v podaní mladých umelcov. Už tradiène sa úèastníci predstavili aj typickými
národnými pochúśkami. 

Sme toho názoru, že aj tento Europiknik prispel k rozšíreniu vedomos-
tí, poznatkov, skúseností o živote obyvate¾ov niektorých krajín EÚ a k upev-
neniu priate¾stva medzi obèanmi zúèastnených štátov, a tým naplnil svoj
zmysel a opodstatnenosś. Ing. Ladislav Kusenda, Ing. Milan Bušo - úèastníci 

EUROPIKNIK 2019

Pred nieko¾kými dòami sme si pripomenuli 30. výroèie novembrových
udalostí. Tieto udalosti zaèali procesy podstatných politických, spoloèen-
ských a ekonomických zmien nielen v Èeskoslovensku a Európe, ale aj
v celom svete. Potrebu zmien si vynucoval rozvoj i vývoj ¾udstva. Faktom
je, že pokrok sa nedá zastaviś a že tieto zmeny sa stali a sú súèasśou
globálnych zmien a sú rôzne. 

Pri jednoduchom hodnotení ich dôsledkov treba otvorene priznaś, že
väèšina jednoduchých ¾udí cíti, že intenzita ich práce sa zvýšila, že sa
zhoršilo ich postavenie, že sa zvýšil význam a status kvalifikovanej práce,
súvisiacej najmä s využitím výpoètovej techniky, robotizáciou a automa-
tizáciou produkcie. To všetko vedie aj k významnému nárastu rozdielov 
v spoloènosti nielen u nás, ale na celom svete. Vo vypoèítavaní ïalších
negatív by sme mohli pokraèovaś.

Na druhej strane by sme rovnako mohli hovoriś aj o pozitívach - o tom,
že napr. môžeme cestovaś, študovaś a pracovaś v celej Európe, prostred-
níctvom satelitov pozeráme programy televízií z celého sveta atï. A keï 
sa to až tak zoberie, v neposlednom rade, v tejto súvislosti môžeme za
pozitívum vziaś i to, že aj v dôsledku týchto udalostí sa naplnila dlhodobá
túžba vlasteneckých a národne orientovaných síl a optimalizovali sa aj
podmienky pre to, aby vznikla samostatná Slovenská republika.            

My patríme k tým, ktorí v týchto zmenených podmienkach žijú a z
poh¾adu osobnej skúsenosti tieto zmeny aj hodnotíme. Èasto sa dopúšśa-
me chyby, keï porovnávame situáciu dnes so situáciou pred 30 rokmi
tak, ako ona existovala. Naša chyba je v tom, že zabúdame na to, že
spoloènosś by sa rozvíjala a nebola by bez mladých, ktorí by boli kompe-
tentní a schopní prevziaś zodpovednosś za svoju budúcnosś.

Myslím si, že najväèšie problémy by nás èakali v zahraniènopolitickej
oblasti, kde Slovensko nedisponovalo potrebným poètom erudovaných

diplomatov, ktorí by nám zabezpeèili dôstojné miesto vo svete. Bohužia¾,
otvorenie sa Európe a svetu pre nás znamenalo aj otvorenie sa organizo-
vanému zloèinu.
   V tom èase som pracoval v n. p. OBAL v Novom Meste nad Váhom
a v èase novembrových udalostí som šiel na služobnú cestu do Teplíc.
20. novembra 1989 som bol, spolu s ïalšími kolegami, ubytovaný v Pra-
he. Využili sme teda možnosś vidieś tieto dejinné udalosti na vlastné oèi a
prežiś tú atmosféru zamatového Novembra na vlastnej koži - prejsś sa po 
Václaváku, vidieś, ako ¾udia zapa¾ujú svieèky a kladú vence k soche sv.
Václava. Na balkóne Melantrichu sme videli budúcich èelných predstavi-
te¾ov štátu - A. Dubèeka, V. Havla a ïalších. 
 Osobitne na nás zapôsobila atmosféra v divadle Semafor, kde o
svojich osobných zážitkoch hovorili študenti - priami úèastníci protes-
tu z Národní tøídy a slovom ich sprevádzal herec Jiøí Krampol. Doteraz
považujem tieto zážitky za jedny z najmocnejších v mojom živote, zvlášś,
keï si uvedomujem dosah týchto udalostí a následných procesov na môj
osobný život i na celú spoloènosś.  
  Pod¾a môjho názoru, tieto procesy ani zïaleka nie sú skonèené. Pre-
to dnes nemôžeme a ani nevieme celkove zhodnotiś ich dôsledky, ktoré 
sú nielen pozitívne, ale aj negatívne. Jedny aj druhé a ich dôsledky sme 
pocítili samy na sebe. Aj preto sú na príèiny a dôsledky rôzne názory, 
ktoré delia spoloènosś. 
 Na margo dnešných udalostí by som chcel dodaś, že som toho názoru, 
že hoci je mládež nosite¾kou pokroku a rozvoja (a želám jej ve¾a úspechov 
pri budovaní jej šśastnej budúcnosti), mala by si pri svojich rozhodnutiach
nechaś aj poradiś od starších (èo už viacej skúsili a zažili). Lebo v našom 
živote by sa mala vhodne spájaś múdrosś, skúsenosś a rozvaha s ambí-
ciami, elánom a pevnou vô¾ou.  Ing. Milan Bušo

17. november 1989 - moja spomienka 
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Dòa 12. októbra 2019 sa konal už 9. roèník súśaže vo varení gulá-
šu. Tento rok sa prihlásilo 24 tímov. Svoje kulinárske umenie si vyskúšali
súśažiaci z Kálnice, Nového Mesta nad Váhom, Ivanoviec, Považskej Byst-
rice, Zamaroviec, Bratislavy, Serede, Starej Turej, Ilavy, Galanty...

Tešíme sa, že výzvu prijali aj naši priatelia z Popovíc. Keï si teraz,
dodatoène, spomínam na ten deò, tak asi naviac ma pobavila milá situácia,
keï sme sa navzájom s pánom starostom z Popovíc komunikaène nepo-
chopili. Áno, Popovièania prišli bez kotlíka. Ale promtná reakcia Dušanka
Filipa zachránila celú situáciu. Raz darmo, Dušanko je skvelý manažér.
Kotlík sa našiel. Mrzí ma, že aj naši priatelia zelenáèi tento rok prišli o svoje
dlhoroèné miesto. Našśastie, vyriešili sme aj túto situáciu a dúfam, že mi
už odpustili. Poèasie nám prialo, nálada bola skvelá a všetci sme si užívali
tento deò na 100%. Po celý èas v areáli vládla skvelá nálada, jedlo sa,
spievalo a tancovalo až do neskorého veèera.    

Opäś sme sa potešili aj prítomnosti èestných hostí podujatia - Jožka
Golonku a Marcelky Molnárovej. Zas sa potvrdilo, že Jožko je skvelý 
zabávaè a Marcelka nám zaspievala svoje známe piesne. Mimo nich nás
poctili svojou prítomnosśou i mnohí iní zaujímaví hostia. Pretože si nepo-
trpia na medializáciu, to plne rešpektujem, ale aj tak im ïakujem za návšte-
vu a podporu. Úprimne ma v pozitívnom slova zmysle prekvapila návšteva
turistickej polície a ich kladné hodnotenie našej akcie v novinách. Èo viac
si môže organizátor priaś?!

Ve¾ké ïakujem by som chcela odkázaś rodine, personálu, súśažiacim,
degustaènej komisii, muzikantom, priate¾om, návštevníkom, èlenom klu-
bu dôchodcov, obciam Kálnica, Beckov, Koèovce, Bodovka, susedovi
Štefanovi Mišechovi, sponzorom, ktorými boli: Jaroslav Šustek, Miroslav 
Harmády, Šaník, Michal Feník, PD Kálnica, Peśo Masaroviè, Ferko Biras,
Dušan Valoviè, PZ Ostré vrchy, Strojstav NMnV - vám z celého srdca patrí 
obzvlášś ve¾ká vïaka. Dúfam, že som na niekoho nezabudla a ak áno, tak 
sa ospravedlòujem. Vy všetci ste sa prièinili, aby táto už tradièná akcia v 
našej obci bola skvelá.

 Na záver by som chcela ešte dodatoène zablahoželaś víśazom - pod¾a
hlasovania odbornej komisie - tímu Divoèáci z Kálnice (Robert Riegel, 
Radovan Bolech). Chlapci, váš guláš bol najlepší, ale všetci, èo ste varili,
ste taktiež víśazí. Lebo ko¾ko ¾udí, to¾ko chutí.
 Dúfam, že sa vidíme aj na budúci rok, priatelia!                     

   Žaneta Potoèková 

Guláš október fest v Kálnici

 „Prátelia, koho by to napallo, že v mesáci január 26. roku 2020 ode-
hráme zaséjk divallo!“                                             
 V nasledujúcom èlánku si vám dovolím v skratke predstaviś v poradí už 
tretie autorské ochotnícke vystúpenie Kálnickej studienky.                                
 Vždy na Nový rok, každý január v èase Troch krá¾ov, miestny pán farár aj 
s kostolníkom chodili po návštevách a vinšovali všetko dobré v novom roku 
našim obèanom. Bývalo zvykom, že každý domáci gazda alebo gazdiná z 
úcty k nemu ho obdarovali nejakou výslužkou. Prevažne to bolo zbožie, 
ovocie, koláèe, slanina - každý dal, èo si mohol dovoliś. Vtedajší cirkevní-
ci si ve¾mi považovali tieto zdvorilé návštevy. Taktiež pravidelným miestnym 
zvykom bolo aj novoroèné pozvanie od richtára dediny na slávnostný obed. 
Po urèitú dobu sa na zaèiatku roka u richtárky pravidelne stretávali miestne 
ženy a pomáhali jej s upratovaním izbice. Pán farár jedával u richtára preto, 

lebo mali vždy najkrajšiu izbicu v dedine. Hostina sa síce konala u richtára, 
ale jedlo varila miestna kurátorka doma. Hotové, navarené a už pripravené, 
ho prinášala richtárke domov. Cie¾om tohto pozvania bolo hlavne uctenie 
si pána farára. Zároveò aj následne pouèenie a umorálnenie života cirkev-
níkov zo strany duchovného. Ale nie všetci gazdovia sa až tak tešili na tieto 
stretnutia. Po pravde, keï mohli, tak sa im vyhli. Takže niekedy na týchto 
vážených stretnutiach dochádzalo k dosś humorným situáciám. Tak prá-
ve takýto jeden príbeh vám v januári s radosśou odohráme. Tešíme sa na 
vás.                                            
 Tento dávny príbeh zo života našich obèanov mi vyrozprávala moja 
babièka Mária Valovièová, a my z hlbokej úcty k nej, a taktiež aj k už zos-
nulému Jánovi Krchnavému - Grimutovskému, ho s láskou odohráme.      

Ž.P.

Richtárkine novoroèné koláèe

V septembri vyšla propagaèná publikácia Èarovné Stredné Považie, jej redakto-
rom a dizajnérom je Martin Kmeś. Je to „zelená kniha - jej kúpou podporujete lesné
hospodárenie šetrné k prírode a miestnym ¾uïom. Kniha bola vytlaèená na papieri
s certifikátom PSC.“

Do prípravy tejto knižky sa zapojila aj naša obec, nájdete v nej krátky text so
základnými údajmi o Kálnici (s. 146) s foto-
grafiou. Èarovné Stredné Považie vydalo
CBS spol. s r. o. - Creative Business Stu-
dio v poète 6 600 ks, ktorí pred tromi rokmi
vydali aj knižku Stredné Považie z neba s tro-
ma fotkami kálnického Bike parku a krátkym
informaèným textom o obci a o DEMA Bike
parku Kálnica. Texty oboch kníh sú zároveò
preložené do angliètiny. Èarovné Stredné
Považie je dostupné online na prelistovanie
na: https://www.cbs.sk/kniha/carovne-
stredne-povazie/. Tlaèenú verziu si môžete
zakúpiś na OcÚ. Foto - zdroj: CBS DB

Èarovné Stredné Považie
na fotografiách

  Podujatie SLOVENSKO SPIEVA KOLEDY organizujú regio-
nálne týždenníky MY už po tretíkrát. Do tohtoroènej výzvy sa
prihlásila aj Kálnica, a tak v stredu 11. decembra 2019 o 18. 
hod èlenovia Kálnickej studienky a speváckeho súboru Šípkari
odspievajú päś vianoèných piesní a kolied pred budovou KD

v Kálnici. Spievaś budú tieto
piesne: Dobrá novina, šśast-
ná hodina, Ó chýr preblahý,
Búvaj dieśa krásne, Narodil sa
Kristus Pán a Tichá noc. 
   Minulý rok sa zapojilo 53
miest. Záujemcovia sa prihla-
sujú v redakcii MY Trenèín, 
kde ich zaradia do zoznamu
spievajúcich - medzi nimi je, 
samozrejme, aj Kálnica na
29. mieste. DB

Slovensko spieva
vianoèné koledy

Èestní hostia podujatia Jozef Golonka
a Marcela Molnárová.  
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Dòa 26. októbra sa uskutoènilo podujatie MO MS Nesvady, ktoré
v rámci dohody o spolupráci pomohli organizaène zabezpeèiś èlenovia MO
MS Kálnica. Úèastníci z Nesvád prišli autobusom ráno pred deviatou. Pri-
pravené bolo privítanie a malé obèerstvenie (koláèe a zákusky èleniek 
spevokolu Šípkári) u Mgr. Michala Feníka v cyklistickom areáli Piesky, kto-
rý v rámci obèerstvenia podal pútavý výklad o vzniku, histórii ako aj súèas-
ných možnostiach cyklistického športu v Kálnici. Nasledoval presun auto-
busom do miestneho parku, privítanie pani starostkou a krátka informácia
o J.M. Hurbanovi. Podujatie pokraèovalo prechodom náuèného chodníka
J.M. Hurbana, kde sprievodcami boli èlenovia nášho odboru MS. Zastavili
sme sa v besiedke (Hrabovník), na vyhliadke nad Hrabovníkom a na vyhlia-
dke za Lipkami na lúke nad Beckovom. Poèasie bolo výborné až na hmlu,
ktorá neumožnila zažiś inokedy pekné výh¾ady na Kálnicu a na Beckov. Po
turistickej èasti nasledovala zastávka a fotografovanie pri evanjelickej fare
- pamätnej tabuli - rodisku J.M. Hurbana.

Program pokraèoval prehliadkou hradu nad Beckovom, kde miestna
sprievodkyòa úèastníkom priblížila históriu hradu od jeho vzniku po súèas-
nosś. Nasledoval obed v beckovskej Kúrii a odchod úèastníkov do Tren-
èianskych Bohuslavíc, kde boli ubytovaní. Podveèer bola v Kálnici na pro-
grame úèasś na výstave ovocia - zeleniny a prác detí v rámci výstavy a na
vystúpení detského súboru Magdalénka z Modry.

Dòa 27. októbra podujatie pokraèovalo prehliadkou torza opevneného
románskeho kostolíka z roku 1299 v Haluziciach. Nasledoval krátky presun
cez Bošácu do Zemianskeho Podhradia, kde sa uskutoènila prehliadka
múzea „Pamätný dom Jozefa ¼udovíta Holubyho a ¼udovíta Riznera“, v 

ktorom pútavo a podrobne úèastníkov oboznámil s históriou a významnými 
osobnosśami obce PaedDr. Daniel Bradáè. Po prehliadke múzea sa usku-
toènila aj prehliadka pri¾ahlého evanjelického kostola a. v., postaveného
v empírovom slohu, elipsovitého pôdorysu. Po prehliadke sme sa rozlúèili
a úèastníci podujatia z MO MS Nesvady pokraèovali na plánovanú pre-
hliadku mesta Trenèín a následne domov do Nesvád.
 Fotodokumentácia z podujatia je k dispozícii na www stránke obce
Kálnica.  Ing. Samuel Jelínek
Foto: Ján Valoviè, Samuel Jelínek

MO MS z Nesvád u nás

 Dòa 1. septembra, na Deò Ústavy Slovenskej republiky, konalo sa 
stretnutie pri Slovanskom dvojkríži na Ostrom vrchu v Kálnici. Na rozdiel od 
vlaòajšieho stretnutia, kedy úèastníkov vítalo nepriaznivé poèasie, tento rok 
bolo poèasie na jednotku a stretnutie absolvovalo v priebehu podujatia viac 
ako 200 registrovaných úèastníkov, ktorí obdržali pamätné listy a zapísali 
sa do pamätnej knihy. Krásne výh¾ady, družná atmosféra poèas výstupu 
boli nezabudnute¾nou odmenou pre úèastníkov podujatia.  
 Program stretnutia pri kríži sa zaèal spevom slovenskej štátnej hymny. 
Nasledovali príhovory zástupcu starostky obce Ing. Milana Ïuriša, pred-
sedu MO MS Kálnica Ing Miroslava Borcovana a Mgr. Ferdinanda Bole-
brucha. Medzi príhovormi vystúpil miestny spevácky súbor Šípkári, ktorý 
zaspieval matiènú hymnu a nieko¾ko ¾udových piesní ospevujúcich Kálni-
cu a kálnický chotár. Po ukonèení oficiálneho programu pri kríži stretnutie 
pokraèovalo vo¾ne pri ohnisku na neïalekej Turistickej útulni na Izbe pod 

Ostrým vrchom. Vïaka sponzorstvu Mgr. Michala Fenika, f. Kellys Bike 
park Kálnica, vo forme darèeka - výborného gu¾áša, piva a kofole ako aj 
prineseným osobným zásobám, dobrá nálada nedala na seba dlho èakaś. 
Umocnená bola spevmi speváckej skupiny Miestneho odboru Matice 
slovenskej (MO-MS) z Kálnice Šípkari s harmonikárom Igorom Jelínkom 
a krstom 3. CD Šípkárov pod názvom „Rodný kraj“. Ve¾mi cenná bola i 
úèasś èlenov MO-MS z Nesvád, doteraz najväèšej obce so  slovensko-
maïarským obyvate¾stvom v Komáròanskom okrese, ktorá nedávno bola 
povýšená už na mesto. 
 Organizátorom podujatia, ktorým bola Obec Kálnica, turistický oddiel 
TJ Zavažan, Miestny odbor Matice slovenskej i firma Kellys Bike Kálnica, 
patrí úprimné poïakovanie za prípravu a zabezpeèenie akcie. Akcia sa už 
tradiène uskutoènila i s finanènou podporou Matice slovenskej. 
Foto: Ján Valoviè   Ing. Samuel Jelínek

Hviezdicový výstup ku Slovanskému dvojkrížu na Ostrý vrch
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Dòa 28. 8. 2019 sme si v Kálnici pripomenuli
75. výroèie  SNP. Tak ako každý rok, stretli sa v 
„Sklepárovci“ asi tí istí, väèšinou starší úèastníci, 
ako v pominulých rokoch, aby si túto udalosś pripo-
menuli. Žiadalo by sa, aby si to pripomínali najmä 
mladšie generácie. Preto som požiadal p. Štefana
Jurika, predsdu SZPB, aspoò o poskytnutie textu
prejavu ním predneseného pri tejto píležitosti, aby 
tento mohol byś uvedený v Kálnických ozvenách.
V prejave ma zaujala najmä závereèná èasś, pou-
kazujúca na možné príèiny vzniku vojenských kon-
fliktov. Odporúèam povšimnúś si pasáž o vyvoláva-
ní pocitu vínimoènosti u urèitej skupiny obyvate¾ov 
politickými vodcami a jeho možnými dôsledkami. 

Ján Hladký, 316

Text prejavu predneseného p. Štefanom Jurikom:
Vážení spoluobèania!

Najskôr mi dovo¾te vysloviś v mene oblastného výboru SZPB ve¾ké
a úprimné poïakovanie obecnému zastupite¾stvu, pani starostke, aj klu-
bu dôchodcov za organizovanie tohto spomienkového zhromaždenia. Je
to uznania hodný poèin. V okolitých obciach sa už nedodržiava, najviac
snáï v podjavorinskom regióne. Každoroèné spomienkové podujatia majú
pripomínaś najmä mladším generáciám udalosti SNP, aby sa na ne neza-
budlo.

Prešlo trištvrte storoèia. Generácia, ktorá si na ne môže ešte spo-
menúś, už takmer vymiera. Naša generácia narodených poèas vojny si to
prakticky nemôže pamätaś. Niektorí mladší teraz nosia trièká s nápisom:
Narodený v ÈSR. My by sme potrebovali maś nápis: Narodený za Tisa, èi
za Slov. štátu, alebo narodený za vojny. Prišli ïalšie tri generácie, ktoré
už celý svoj život prežili v mieri. Je to zatia¾ snáï najdlhšie obdobie mieru,
èo zažíva Európa. Možno aj preto sa slovo mier akosi vytráca zo slovníka 
politikov, aj verejných èinite¾ov.

Nedávno na koncerte dychovky P. Pavlech uvádzal svoju pesnièku pre
vnuka slovami, že najdôležitejší pre ¾udí je mier. Je to hlboko pravdivá myš-
lienka, lebo vo vojne sú cintoríny plné zdravých, kedysi šśastných, aj boha-

tých, a hlavne nevinných ¾udí. Èasto sa v prejavoch hovorí, že tieto udalosti
treba pripomínaś, nech sú skúsenosśou a mementom, aby sa znovu nikdy 
neopakovali.

Myslím si, že to celkom nestaèí. Treba sa zamyslieś nad tým, ako bolo
možné, že tak krátko po masakroch I. svetovej vojny, ktoré ešte museli byś 
v živej pamäti, sa ¾udia nechali sfanatizovaś a dali sa vtiahnuś do ïalšej ešte
horšej vojny. V televízii rôzne kanály takmer denne ukazujú a pripomínajú 
tieto hrôzy. V poslednej dobe prinášajú aj dokumenty z tretej ríše, ukazujú-
ce státisícové davy sfanatizovaných, hajlujúcich a nadšene podporujúcich
Hitlerove èi Goebelsove výzvy. Ako toto bolo možné? Hneï po vojne ame-
rickí vedci, sociológovia, pátrali v Nemecku u obyèajných, prostých ¾udí 
po odpovedi na túto otázku. Boli ve¾mi prekvapení, že takmer nikto z nich
necítil vinu za toto nešśastie, ïalej súc presvedèení o svojej pravde.

Všetci vodcovia vedia, že na ¾udí najviac zapôsobí pocit, vedomie svo-
jej výnimoènosti. V tomto prípade výnimoènosti národa a rasy. Po celé
dejiny sa ¾udia nechajú presvedèiś a opiś týmto fenoménom: Náš národ je 
výnimoèný, najlepší, predurèený vládnuś. Naše náboženstvo, naša viera je 
tá jedine správna. Naša demokracia je najlepšie a najspravodlivejšie zria-
denie. Preto máme právo presadzovaś ho a šíriś aj ohòom a meèom.

V tomto presvedèení sú ¾udia ochotní nechaś sa vtiahnuś do bojov za
záujmy a ciele mocnosti, s ktorou ani nemajú niè spoloèné. Tak sa aj naši
slovenskí vojaci ocitli v śažení na Po¾sko aj v śažení na Sovietsky zväz. Mám 
obavu, aby sa naši vojaci v mene spojenectva nedostávali do vojny nieko-
ho iného. Bolo by iné, ak by nášho suseda, spojenca, napadla iná moc-
nosś a my by sme mu išli na pomoc. A úplne iné je národnooslobodzovací 
boj, akým bolo aj SNP. To je oprávnený a spravodlivý boj. Národ sa vtedy 
nachádza na správnej strane konfliktu. Jeho bojovníci a padlí sú hrdinovia,
na ktorých sa nesmie zabúdaś.

Na zavádzania o jedineènosti, výnimoènosti a jedinej pravde by si ¾udia
mali dávaś najväèší pozor. Aj keï nie sú vždy príèinou vzniku vojen, sú dob-
rým prostriedkom pre toho, kto ju chce, aby ju mohol rozpútaś a viesś.

V celosvetovom merítku by sa ¾udstvo malo nauèiś ctiś zásadu, že moje 
právo konèí tam, kde zaèína právo iného. Mier by potom nebol takou vzác-
nosśou, ako teraz a médiá by nemuseli prinášaś správu, že v súèasnosti je
vo svete na úteku pred vojnou najviac uteèencov od druhej svetovej vojny. 

Oslava 75. výroèia vzniku SNP

Pietna spomienka na padlých v prvej svetovej - Ve¾kej - vojne

Obec Kálnica a Miestny odbor Matice slovenskej v predveèer 101.
výroèia ukonèenia 1. svetovej vojny usporiadali spomienkovú slávnosś.
I napriek sychravému nede¾nému poèasiu, 10.11.2019, spomienka sa
uskutoènila pod prístreškom Domu smútku na cintoríne, kde odznel
spomienkový program, v ktorom po zaspievaní slovenskej hymny vystúpili
¼ubica Záhumenská s príležitostnou básòou, Blaženka Šicková s aktuál-
nym spomienkovým príhovorom a spevokol „Šípkári“.

V príhovore bolo zvýraznené, že vojna zasiahla celý civilizovaný svet.
Nepostihla len tých, ktorí mnohokrát z im cudzích a nepoznaných dôvo-
dov zabíjali v obave, aby oni sami neboli z takých istých dôvodov zabití,
a tak prelievali svoju krv, ale aj tých nevinných. Tragicky postihla aj ich
rodiny a najviac nevinné deti.    V 1.svetovej vojne zahynulo viac ako 6,5
milióna ¾udí a desiatky miliónov ostalo zmrzaèených telesne èi duševne.
Zostali aj neopravite¾né a nenahradite¾né škody na kultúrnych pamiat-
kach. Ko¾kým ¾udom znièila vojna ich pokojný život? Vojna, ak niè alebo
len málo priniesla pre ¾udí, naèo teda bola? A naèo tie ïalšie?

Na základe dostupných údajov vieme, že na jej bojiskách bojovalo
60 obèanov našej obce ako legionári. Svoj život stratilo 31 obèanov. Je
vecou našej dôstojnosti, aby sme si pripomenuli ich obeś aj v priamej
súvislosti so vznikom Èeskoslovenskej republiky, ktorá umožnila aj vznik 
súèasnej Slovenskej republiky. Za to im patrí naša úcta. Aj úcta k sebe
samým - aby sme dokázali, že sme hodní to¾kej obete. Nemali by sme
dovoliś, aby ich mená zapadli do zabudnutia - aj preto sme sa tu dnes
zišli. Okrem nich sa nám patrí poïakovaś aj tým, ktorí prispeli k obnove
ich pamiatky.

V prvom rade treba oceniś ve¾ké úsilie pána PhDr. Pavla Barinýcha a
Ing. Igora Ïurièa, ktorí z archívnych materiálov a spomienok našich obèa-
nov spracovali do knižnej podoby dostupné údaje o padlých obèanoch
našej obce v 1. svetovej vojne a s òou súvisiacich historických udalostí.
Naplnili tak úctyhodnú myšlienku - daś základ tejto tradícii s cie¾om vzdaś 

úctu padlým a pripomenúś si pamiatku týchto bojovníkov za našu dôstoj-
nejšiu budúcnosś, ale hlavne nezabudnúś na nich.
 Úprimné poïakovanie patrí realizátorovi pamätnej tabule Jánovi 
Hubinskému, Ing. Milanovi Bušovi, ktorý sa stará o údržbu tohto pietneho
miesta ako i všetkým, ktorí prispeli k realizácii tejto myšlienky. Vyslovujem
presvedèenie, že aj našou spomienkovou slávnosśou tak èiníme. Èesś,
sláva a vïaka patrí tým, ktorí za to obetovali to najcennejšie - svoje životy.
Budeme si to pamätaś a budú pre nás príkladom pri prekonávaní pre-
kážok na ceste vpred - za našu šśastnejšiu budúcnosś, za krajšiu a lepšiu
Kálnicu. Èesś ich pamiatke!
 Následne Ing. Dušan Jurík pripomenul rozpomienku na svojho ded-
ka i poskytol zaujímavé fotografie zostreleného zajatého anglického letca
poèas 2. sv. vojny v Kálnici a Ing. Miroslav Borcovan vo¾ne parafrázoval
slová Alexandra Matušku v súvislosti so zriaïovaním pamätných tabú¾ a
pamätníkov, keï uviedol: Pamätné tabule na budovách. Pomníky z mra-
moru, kovu a granitu na námestiach. Isteže! Predovšetkým ale pomní-
ky a pamätníky v nás, ktoré vymiznú len z naším posledným výdychom.
Potom budeme môcś povedaś, že mali sme ve¾kých ¾udí, ktorí mali aj nás.
Potom budeme môcś povedaś, že sme národ!!! Potom ani všetky obete 
za svojbytnosś a lepšiu budúcnosś slovenského národa neboli zbytoèné!
Následne sa prítomní úèastníci presunuli k pamätnej tabuli na budove ZŠ, 
kde zástupca starostky Ing. Milan Ïuriš a poslanec ¼ubomír Batka zave-
sili spomienkový veniec. Piesòou Slovenské mamièky spevokol ukonèil
spomienkovú slávnosś. 
 V tejto súvislosti chcem požiadaś obèanov i pozostalých, pokia¾ majú
ešte nejaký dokumentaèný materiál nielen k 1. sv. vojne, ale i k 2. sv. 
vojne, prípadne zachovalé spomienky k nim, aby tieto nám poskytli k ïal-
šiemu spracovaniu.

Ing. Miroslav Borcovan, predseda MO MS v Kálnici
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Aktivity v materskej škole

 Vïaka možnosti, ktorú v súvislosti so svojím snemom v Liptovskom 
Mikuláši na zaèiatku októbra poskytla Matica slovenská (MS) svojím miest-
nym organizáciám, a síce vybraś si knihy pre miestne organizácie MS za 
znížené ceny, využila aj MO MS v našej obci túto príležitosś a zabezpeèila 
takéto knihy aj pre Obecnú knižnicu v Kálnici, najmä vïaka jej predsedovi 
Ing. M. Borcovanovi. 
 Ich zoznam bude vyvesený k dispozícii záujemcom na nástenke, ktorú 
so súhlasom starostky Mgr. Ivetky Poluchovej zriadila MO MS na ces-
te k obecnému úradu. Táto je obohatená aj o pravidelný výber zaujíma-
vých èlánkov èi informácií zo Slovenských národných novín, vydávaných 
Maticou, väèšinou súvisiacich s našou obcou. V tejto súvislosti treba tiež 
uviesś, že od marca do dnešného dòa pribudlo 16 nových èlenov, z toho 

je 10 dôchodcov. Potešite¾né je aj to, že dobrý vzśah ku knihe pestujú v 
deśoch aj niektorí rodièia. K najusilovnejším detským èitate¾om patria Leo 
Kopas a sestry Batkové.  
Z dospelých èitate¾ov získala prvenstvo pani Zdenka Valovièová, è. d. 114. 
 Celkom bolo vypožièaných viac 90 kníh (titulov). Žánrovo to bola pre-
dovšetkým beletria. Pripravujeme výmenu kníh v základnej škole a burzu 
kníh pravdepodobne poèas Vianoèných trhov v kultúrnom dome.  
 Okrem toho spolu s Ing. Samuelom Jelínkom pripravujeme inventúrny 
súpis všetkých kníh v knižnici. Je spracovaný zoznam krásnej literatúry, 
populárno-vedeckej literatúry, odborne literatúry z oblasti po¾nohospodár-
stva, zdravotníctva, kníh rozprávok a kníh na vyradenie. Zapoèali sme so 
spracovaním detskej literatúry a literatúry pre mládež.    Ing. Milan Bušo

O ÈINNOSTI KNIŽNICE

Pýtate sa kde? No predsa v Kálnici, v našej škole.
 28. 10. 2019 ste mohli ráno stretnúś v Kálnici èarodejnice a èarodej-
níkov, pirátov, èertice a èertov. Išli do èarodejníckej školy, na ktorú sa zme-
nila naša škola. A preèo? Pretože sme slávili Medzinárodný deò školských 
knižníc. A ako prebiehalo vyuèovanie? Tak èítajte.
 Do školy sme mohli vstúpiś len v kostýmoch. Naša škola sa zmenila. 
Všade boli pavuèiny a netopiere. Všetci sme museli ísś do hornej komnaty, 
kde sme sa rozdelili do piatich skupín. Každá skupina si musela vymyslieś 
meno a bojový pokrik. Skupiny sa volali: Slizolin, Strašidlá z ve¾kej ríše, 
Èarodejnícky tím, Halloweenský tím, Èarodejnice. Po tejto úlohe sme išli 
do dolnej komnaty, kde nás už èakala hlavná èarodejnica (p. uè. Godálová 
- bola obleèená ako èarodejnica). A tu sme zaèali plniś úlohy. Boli štyri a po 
ich splnení sme mohli vstúpiś do komnaty, kde bol poklad. Prvá úloha bola 
taká, že sa vybrali dvaja z každej skupiny, a tým sa zaviazali oèi. Museli 
dotykom zistiś, èo sa ukrýva v èarodejníckych nádobách. Bola tam zeleni-
na a ovocie. Ale to sme nevedeli. Nám to bolo èítané ako napr. jedovaté 

hady, prsty èarodejníka. Skupina, ktorá uhádla všetky veci, dostala k¾úè na 
odomknutie ïalšej komnaty. A tou bola komnata èarodejníckych pochúśok. 
Tam sme si vylosovali recept a museli sme uvariś elixíry, napr. Netopieria 
pochúśka, Slonie slzy, Humus... Ale všetko to bolo zo super vecí - ovocia, 
varenej èokolády bielej a mlieènej, keksov, piškót. Až po uvarení elixíru 
sme mohli ísś do tretej miestnosti - Fantázia. Dostali sme pracovný postup, 
ktorý sme hneï po preèítaní plnili. Niekto vyrábal pavúkov z balónikov. 
Iná skupina strašidielka. Tu sme dostali papierik, takú skladaèku, a s tou 
sme vstúpili do poslednej komnaty. To bola komnata vedomostí. Tu sme si 
preèítali rozprávku a museli sme odpovedaś na otázky. Za každú správnu 
odpoveï sme dostali jedno slovo. A s tými slovami sme potom mohli h¾adaś 
poklad. H¾adali sme ho po celej škole. Ale našla ho prváèka Charlotka. 
Boli to kinderká. Po nájdení pokladu sme si pozreli rozprávku Coco a zjedli 
všetky pochúśky, ktoré sme si vyrobili. Bolo ve¾mi super.

   Na tomto èlánku spolupracovali:
Samko Filip, Sofka Rozvadská, Karinka Sidorová

Èarodejnícka škola

 Leto ubehlo ako voda a opäś nám prišla jeseò. A s òou aj návrat do škol-
ských lavíc. Tento rok nastúpilo do prvej triedy 12 prvákov. Spolu je v ZŠ 
28 žiakov. Do MŠ sme prijali 16 detí. Materskú školu navštevuje 39 detí. 
Predprimárne vzdelávanie sa od tohto roka uskutoèòuje v dvoch plnohod-
notných triedach, ktoré spåòajú všetky nielen pedagogické požiadavky, ale 
aj hygienické, estetické a zdravotné. Tu sa pod vedením pani uèiteliek roz-
víjajú deti po každej stránke, každodenne prežívajú pocit uspokojenia z hier 
a rôznorodých aktivít, z experimentovania a uèenia sa. Za to všetko vyjad-
rujem uznanie tým, ktorí sa o to prièinili - pán Godál a pán poslanec Batka, 
ktorí nám pomohli s druhou uèebòou, aby bola pod¾a požiadaviek RÚVZ. 
Stotožòujem sa s myšlienkou velikána svetovej pedagogiky Jána Amosa 
Komenského, ktorá je uvedená v jeho diele Informatórium školy materskej: 
„Všetko závisí od zaèiatku. Ako sa položia základy, tak ide potom všetko.“
 Aby sa deti vrátili do voòavej školy, tak poèas leta sme okrem pravidel-
ných údržbových prác vyma¾ovali èasś školy. Okolie ZŠ a MŠ nám pomoh-
la uprataś a vyèistiś partia úžasných rodièov. Otcovia kosili trávu nielen na 
detskom ihrisku, ale aj okolo ZŠ a MŠ. Mamièky zatia¾ ma¾ovali preliezky 
a èistili vonkajšie priestory. Bez nich by sme to nedokázali. Ve¾ká vïaka 
patrí za to: pani Marcelke Pavlechovej a jej manželovi, p. Mirke Vojtovej, 
p. Lenke Šickovej a jej manželovi, p. Elenke Filipovej a jej manželovi, p. 
Monike Šickovej, p. Andrejke Kukuèkovej, p. Danke Herákovej, p. Lucii 
Srncovej, p. Janke Sidorovej, p. Monike Vráblovej.
 Èo nás tento školský rok èaká?
 Chceli by sme daś do poriadku detské ihrisko. Pomalièky sa zohnali 
peniaze na nákup nových a bezpeèných detských preliezok, ktoré budú 
zodpovedaś všetkým bezpeènostným normám. Našou túžbou je, aby ihris-
ko bolo otvorené pre všetkých. Toto je základ. A potom je to ve¾mi bo¾avá 
rana na ZŠ, a to sú okná. Bohužia¾, zatia¾ nám chodia na prosbopisy len 
odmietavé postoje. Ale nevzdávame sa a ide sa ïalej. Verím, že naše sní-
vanie sa stane realitou. Zaželajme si v závere ve¾a úspechov, aby školský 
rok bol plný zaujímavých projektov, súśaží, hier, aby sme zažívali školu hrou, 
tešili sa zo spoloèenských a športových podujatí, aby bol školský rok pest-
rý, veselý, plný nových objavov. Úprimne si želám, aby naša škola, tak ako 
doteraz, fungovala ako úspešná výchovno-vzdelávacia inštitúcia, ale záro-
veò mala svoju dušu, otvorené srdce a hladiace ruky ako v dobrej rodine.

   Mgr. Martina Striežencová, RŠ

OPÄŤ V ŠKOLE

Deò jablka
 Dòa 21.10.2019 sme si s našimi deśmi pripomenuli DEÒ JABLKA a pri 
tejto príležitosti sme sa v našej materskej škole hneï od rána s deśmi pustili 
do èistenia jabåk a chutnej zeleninky i ovocia, z ktorých sme tvorili krásne 
diela, veselé tvárièky, jesenných panáèikov, na ktorých sme sa aj násled-
ne zabavili a vyèarovali nám úsmev na tvári. Rozširovali sme si poznatky 
o význame konzumovania ovocia a zeleniny z h¾adiska zdravého stravova-
nia a výživy. Zostavovali sme si pyramídu zdravia a pomenovávali „zdravé 
potraviny“, hravým spôsobom motivovali deti k správnemu a zdravému stra-
vovaniu. Deti predviedli aj nieèo z toho, èo sa nauèili, peknú básnièku a 
pesnièku o jabåèku. Náš spev a dobrá nálada nás sprevádzali poèas celého 
poludnia, vládla pokojná a radostná atmosféra. Myslím, že deti  boli spokoj-
né a sme radi, že sme mohli prežiś veselé, ale i náuèné spoloèné chvíle v 
našej materskej škole.

Šarkaniáda
 Dòa 23.10. 2019 sa deti spolu s pani uèite¾kami vybrali na pole za 
dedinou púšśaś svojich šarkanov, ktorých vyrobili šikovné rúèky našich 
detí z MŠ. Poèasie bolo krásne, slnieèko svietilo, vetrík príjemne pofuko-
val. Všetky deti sa vyšantili so svojimi šarkanmi, ktoré boli rôznych tvarov a 
farieb. Nakoniec sme si zarecitovali a zaspievali piesne o jeseni, aby sa aj 
našim malým „šarkanom“ po poli dobre lietalo.

Tekvice
 Medzi najob¾úbenejšie jesenné aktivity patrí zdobenie farebných tekvíc. 
Trieda sa v našej MŠ zmenila na tvorivú dielnièku, kde sme vymýš¾ali rôz-
ne nápady, ako vytvoriś toho najvtipnejšieho a najveselšieho tekvicového 
panáèika. Menili sme tekvice rôznych tvarov, farieb a ve¾kostí. Naplno sa 
prejavila nielen zruènosś, ale aj ich kreativita a fantázia. Využili sme šišky, 
listy, šípky, ovocie, zeleninu, ale i odpadový materiál a farby. Naše výtvory, 
spoloène s výtvormi, ktoré detièky popoludní vytvárali spolu s mamièkami 
aj v priestoroch ZŠ, nakoniec skonèili na výstave kultúrneho domu, kde si 
ich mohli prezrieś i ostatní èlenovia rodiny, ale aj iní ¾udia z okolia.

   Lenka Brázdilová, uèite¾ka v MŠ Kálnica



Šarkaniáda
   Vždy sa teším na púšśanie šarkanov. Už sme všetci nedoèkavo èakali na 
vietor. A keï nám Daška povedala, že pôjdeme púšśaś šarkany, tak sme sa 
potešili. Ja som mala tento rok najväèšieho šarkana. Ostatným pomáhala 
Daška, mne pomáhal Martin. Vyšli sme na vrch a zaèala súśaž. Niektorým 
narazil do stromu, mne lietal najvyššie a najlepšie. Mali sme rôzne súśaže 
a vždy vyhral niekto iný. Lenže ten kto vyhral, tak tomu sa vždy zamotal šar-
kan. Sofke sa zamotal okolo plota, Viki ho mala omotaného okolo stromu 
a Karinke spadol do kríkov. Všetci sme sa tešili na toto púšśanie šarkanov. 
Daška potom s nami bola ešte dva razy, ale to už nefúkal taký vietor, ako pri 
našej súśaži. Už sa teším na ïalšie hry.      Natalka Èitáková, 3. roèník

Deò jablka
   Aj my sme si v škole spomenuli na tento deò. Pani uè. Godálová nám 
v dolnej triede pustila prezentáciu o jablku. Rozprávali sme sa o tom, preèo 
by sme mali jesś jablká. Dozvedeli sme sa, že sú dobré na srdce a proti 
rakovine. Potom sme mali kvíz. A nasledovala ochutnávka rôznych jabåk, 
jablkovej šśavy, detskej výživy, varených jabåk so škoricou a ako odmenu 
sme dostali jablkovú štrúd¾u, ktorú tiež upiekla p. uèite¾ka Godálová. Nako-
niec nám dala ovoòaś také jablko, ktoré ani nebolo jablko. Všetci sme háda-
li, ale nevedeli sme. Keï sme sa vzdali, tak nám povedala, že je to dula. 
Voòala ve¾mi pekne, tak citrónovo. Bol to pekný deò.         

   Emka Pavlechová, 3. roèník

Èokoládovòa
   Raz nám pani uèite¾ka povedala, èi by sme chceli ísś do èokoládovne. 
Všetci sme krièali, že áno. Vôbec som tomu neverila, ale ono sa to naozaj 
stalo. Ráno 29.10. o 7.00 zastavil pred školou autobus a my sme nastúpili. 
A išlo sa najprv do Bratislavy. Mali sme ísś do Botanickej záhrady, ale pred 
Bratislavou bola zápcha, takže sme išli skoro hodinu, kým sme sa dostali 
do Bratislavy - do vnútra. Pozreli sme si Bratislavský hrad a Slavín. A išli 
sme do Markízy. Úplne ma to tam prekvapilo. Boli tam štúdia, kde sa natá-
èajú televízne noviny, športové noviny, poèasie a rôzne relácie - Na telo, 
Reflex... Išli sme aj do štúdia Telerána. Tu sme si pozreli celé štúdio a aj 

kuchyòu, kde varia. Po Markíze nás sprevádzal jeden ujo, ktorý nám o všet-
kom hovoril. Potom sme sa odfotili a išlo sa koneène do èokoládovne. Tam 
sme sa všetci tešili na ochutnávku. Pozreli sme si film a išli sme sa pozrieś 
do èokoládovne. Tam nám jedna teta, ktorá nás sprevádzala, hovorila o his-
tórii výroby èokolády. Potom sme sa pozerali na to, ako tam práve vyrábali 
èertov a Mikulášov. Boli z tmavej, ale aj z bielej èokolády. Videli v ïalšej 
miestnosti, ako sa vyrába èokoláda s rôznym ovocím a alkoholom. A videli 
sme ako sa èokoláda mieša. Aby bola jemná, musí sa miešaś 48 hodín. 
A potom tá teta povedala, že ide na ochutnávku. Išli sme do obchodu, 
a tam nám pootvárala èokolády, bonbóny a mohli sme ochutnávaś. Èo nám 
najviac chutilo, kúpili sme domov. Èokolády tam boli výborné, skoro všetky 
mi chutili. Keï sme si všetci nakúpili, išli sme domov. Ešte po ceste sme sa 
zastavili v Bratislave, aby sme sa najedli. A až potom sme išli domov. Bol to 
super výlet.           Veronika Batková, 3. roèník

Výlet do Piešśan
   Do Piešśan sme išli ešte na zaèiatku roka. Išli sme do elektrárne. Najprv 
sme išli do Nového Mesta nad Váhom autobusom, a tam sme si poèkali 
na vlak do Piešśan. Cesta bola super, len ve¾mi krátka. Išli sme len kúsok 
a prišli sme do elektrárne. Najprv sme si tam pozreli výstavu, a potom nás 
teta zaviedla do miestnosti, o ktorej povedala, že je to brloh. Tu sme vyrá-
bali 3D kresby. Najprv sme nakreslili jeden obrázok, na druhý papier druhý 
obrázok. To sme si oznaèili a strihali sme obidva obrázky. Lepili sme ich 
striedavo na ïalší papier. A vznikol nám 3D obrázok. Keï sme to všetci 
dokreslili, tak teta zhasla a my sme mohli s baterkami sprejovaś na takú 
bielu plachtu. Bolo to úžasné. Vznikali rôzne obrázky. Potom sme sa ešte 
hrali a išli sme sa najesś do Auparku. Škoda, že som si nemohol niè kúpiś, 
ale aj ta to bol dobrý výlet.         Davidko Šicko, 3. roèník
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   Je to porucha autistického spektra. Autista - z gr. slova autos - sám. 
Dieśa, ktoré je vo svojom vlastnom nepreniknute¾nom svete. Ve¾kým pro-
blémom týchto detí je sociálny kontakt. Nemajú žiaden telesný nedosta-
tok. Majú nadpriemernú inteligenciu a sú nadaní. Èasto ich považujú za 
nevychované deti pre ich správanie. Mnohí dospelí si myslia, že nad nimi 
treba držaś len pevnú ruku. Sú neustále trestané, kritizované za situácie, 
ktorým deti s AS nerozumejú. Nemajú to v spoloènosti jednoduché. Tak, 
ako ich nechápu ¾udia, tak ani tieto deti nevedia pochopiś spoloènosś. 
Ako vnímajú svet, vedia pochopiś len aspergeri. Zmena v ich prípade 
nepripadá do úvahy. A preto potrebujú pomoc, aby dokázali existovaś 
v našom „normálnom“ svete. Pri vèasnom prístupe vo výchove a komu-
nikácii s dieśaśom je prognóza ich zaèlenenia ve¾mi dobrá. Asperger sa 
èastokrát venuje témam, ktoré zaujímajú len jeho samého. Preto sa stá-
va, že ovládajú perfektne matematiku - už ako prváci. Vedia rátaś do mili-
ón, ovládajú chemickú tabu¾ku prvkov, majú akademické vedomosti, ale 
keï ich nebaví èítanie, písanie, tak jednoducho nevidia dôvod sa tomu 
venovaś. Presne z tohto dôvodu majú deti s AS prideleného asistenta 
uèite¾a, aby im pomohol organizovaś prácu v škole a dohliada na plnenie 
ich úloh. V sociálnej oblasti si viac rozumejú s dospelým èlovekom ako 
s dieśaśom. Asperger oèakáva, že osoba, ktorú má rád, je tu výluène 
len pre neho. Asperger nevie pochopiś naše emócie, nevie predvídaś 
reakcie ¾udí. Je príliš dôverèivý, až naivný.
 A preèo o tom píšem? Aj v Kálnici sme prijali do školy deti s AS. Pro-
stredie menšej školy, menšieho kolektívu im pomáhajú sa lepšie sociali-
zovaś. Sú to deti, ktoré sú nadpriemerne inteligentné, èiže nezaostávajú 
za ostatnými. A ostatní nemusia zaostávaś kvôli nim. Trolinku ma zabole-
la hláška jedného rodièa, že keby vedela, že sú tu takéto deti, nikdy by 
nedala svoje dieśa do kálnickej škôlky. 
   Odpustite, ale toto je len nevedomosś. Tieto deti sú ve¾mi šikovné, 
nièím sa neodlišujú od ostatných, len sú uzavretejšie a citlivejšie. Sú ve¾-
mi vnútorne èisté a nikomu neubližujú. Èastokrát sa práve tieto deti stá-
vajú terèom posmechu, lebo to poèuli niekde, že autista je taký a taký. 
Prosím, skôr než ich odsúdime, skúsme sa k nim priblížiś a pochopiś. 
 Zakonèím slovami jedného aspergera (Bill Gates): „Autista je èlovek, 
ktorý pri svojom narodení nedostal plán na prežitie na tomto svete.“  
 A my v ZŠ a MŠ sme tými, ktorí im tento plán pomáhajú nájsś.

   Mgr. Martina Striežencová, RŠ

Èo je Aspergerov syndróm?

Foto: ZŠ
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 Dnes sa to akosi „nenosí“ byś slušný voèi iným, prejaviś úctu voèi 
tomu, èo prežíva ten druhý. Sme „zpeòazovaný“ a zekonomizovaný - pre 
takmer každého z nás je rozhodujúce to, aby sa mal v prvom rade dobre 
on a potom jeho deti. Do našich domovov sa nasśahovalo v mnohých prí-
padoch sebectvo, pri ktorom sa zvyèajne neh¾adí na niè iné ako na vlastný 
prospech. 
   Spomínam si na to, ako sa zo života našej obce stratili debatné krúžky 
gazdiniek pri bráne alebo napríklad na lavièkách pod ovocnými stromami 
v záhradkách, z ktorých bolo cítiś rešpekt pred tým, èo hovoria. Alebo aj 
vášnivejšiu nespokojnosś a námietky. A pri týchto debatujúcich stáli deti a 
pozorne poèúvali a, veru, niekedy aj protireèili.
 A podobné to bolo aj v miestnom „kultúrnom dome“ - v pohostinstve, 
kde chlapci pozorne poèúvali „dôležité a mienkotvorné“ názory na riešenie 
denných, ale aj svetových problémov z úst dospelých. 
 Spomínam to preto, že spoloèným znakom a pojítkom tohto všetkého 
bola nevidite¾ná, ale vo vzduchu voòajúca úcta. Myslím si, že ani dnes sa 
nestratila, len ustúpila niekde do úzadia. Úcta by, pod¾a mòa, mala byś 
prirodzená a nie vynútená. A v tom je ten rozdiel - zdá sa mi, že keï som 
bol mladý ja, prevažovala prirodzená úcta mladých k starším. Pod¾a mòa, v 
súèasnosti sa to zmenilo. Myslím si však, že to nie je len záležitosś školy, ale 
najmä záležitosś rodiny. Zdá sa mi, že dnes mladá generácia zabudla na to, 
že stále platí „ako si ustelieš, tak si ¾ahneš“. A želám si, a v tomto mesiaci 
osobitne silne, aby sme na to nezabudli. Veï aj dnešná mládež bude raz 
patriś k starším a starým ¾udom. Bolo by neprijate¾né, aby sa stalo pravdou, 
hoci už dnes sú náznaky toho, aby sa naplnila stará rímska pravda „Èlovek 
èloveku vlkom“ a starší a starí ¾udia sa stali obeśou doby. Veï èo potom 
bude èakaś týchto mladých? 
 Porozmýš¾ajme o tom, ako je z tohoto h¾adiska úèinná naša rodinná 
výchova a aká dostatoèná je v tomto smere škola. Pripomeòme si, že as-
poò v mesiaci úcty k starším by sme sa mali tak chovaś.
  Lebo dobrých ¾udí, dobrých skutkov a úcty medzi ¾uïmi nikdy nie je 
dosś. Veï úcta, to je vlastne rešpektovanie života druhého. 

   Ing. Milan Bušo

Október - mesiac úcty
k starším ¾uïom

Spoloèenská kronika (jún 2019 - november 2019)

Narodili sa: Dorotka Sameková, Michaela Praslièková,
    Dominik Hanáèek, Eva Hirschnerová, Kristián Bušo

Uzavreli manželstvo:  Tomáš Valoviè - Lenka Baèová
       Rastislav Müller - Katarína Èemešová
       Adrián Blatnický - Miriam Ochodnická
       Lukáš Pacek - Barbora Èadová

Rozlúèili sme sa: Mgr. Ján Kucharoviè, Emília Stanová,
Marie Kucharovièová, Andrea Meravá, Milan Dovina, Anna Krchnavá

 19. augusta 2019 sme sa rozlúèili s podplukovníkom vo výslužbe 
Mgr. Jánom Kucharovièom. Na poslednej ceste ho odprevadil aj 
minister obrany SR Peter Gajdoš, ktorý sa v odpovedi na môj osobný 
list, v ktorom som mu poïakovala za prítomnosś na pohrebe a dôstojnú 
rozlúèku, vyjadril: „pre mòa bolo cśou odprevadiś ho - Janka Kucharovi-
èa - na jeho poslednej ceste.“
 Smútiacej rodine vyjadrujem hlbokú sústrasś. Starostka obce 

Smutná pocta

   V piatok 15. novembra 2019 sa naša 
obèianka Mária Valovièová, è. d. 211, 
dožila krásneho životného jubilea 95 
rokov. Preto aj my, èlenky sociálnej komi-
sie, sme boli medzi gratulantami a navští-
vili sme pani Máriu v sociálnom zariadení 
v Novom Meste nad Váhom. Bola to milá 
návšteva, plná emócií, spomienok na 
èasy dávne, na chvíle radostné, veselé, 
ale aj tie menej veselé. Nesmierne nás 
teší, že pani Mária sa teší dobrému psy-
chickému a fyzickému zdraviu, aj keï 
obèas ju trápia zdravotné śažkosti, ktoré 
však hravo zvláda pomocou svojho opti-
mizmu, ktorý by mohla rozdávaś mnohým 
z nás. Do ïalších rokov jej ešte prajeme 

ve¾a zdravia, ve¾a veselej nálady, optimizmu aspoò takého ako doteraz a 
snáï sa stretneme pri oslave jej stých narodením.  

MUDr. Lenka Benáková

Návšteva jubilantky

 Dòa 28. 9. 2019 sa uskutoènilo stret-
nutie absolventov ZDŠ Beckov, ktorí ukon-
èili školskú dochádzku v roku 1969. Uve-
deného dòa o 14. hod privítal absolventov 
pred ZŠ súèasný riadite¾ Jozef Pekaro-
viè. Po privítaní previedol absolventov 
na èele s predsedom triedy Ing. Jánom 
Krchnavým po obnovenej škole. Nasle-
dovalo posedenie v školskej jedálni, kde 
pri dobrom jedle pripravenom kuchárkou 
Evkou Uherèíkovou, sa prebrali spomien-
ky na školskú dochádzku a ubehnutý ¾ud-
ský život každého zúèastneného. Každý 
mal radosś z toho, že si mohol pohovoriś 
s triednou uèite¾kou p. Martou Reháko-
vou. 
 Spomienky nestarnú, hlavne na uèi-
te¾om, ktorí formovali život mladého èlo-
veka na jeho ceste do života.     PH

Stretnutie po 50 rokoch

• Pokia¾ je možné problém vyrie-
  šiś peniazmi, nejde o problém,
  ale o náklady. 

• Boh dal èloveku dve uši a jedny
  ústa preto, aby viac poèúvala a
  menej hovoril. 

• Vošlo víno - vyšlo tajomstvo. 
• Znalosti mnoho miesta neza-
  berú.

• Hluchý poèul ako nemý vykladal,
  že slepý videl, ako chromý ute-
  kal, èo mu nohy staèili. 

• Rodièia uèia deti hovoriś, deti

   rodièov mlèaś. 
• Z dia¾ky sú všetci ¾udia dobrí.
• S peniazmi nie je tak dobre,
   ako je bez nich špatne. 
• Ešte sa nenarodil kôò, na kto-
   rom by bolo možné dobehnúś
   vlastnú mladosś. 
• Keï nie je èo robiś, prídu na
   radu ve¾ké èiny.
• Kto nemá deti, dobre ich vycho-
   váva. 
• Je lepšie umrieś smiechom než
   strachom.

Veselo i pouène o živote
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Klub dôchodcov na èele s výborom sa aktívne zapájal do rôznych prác
v našej obci, ktoré vyplývajú z plánu práce z našej organizácie.
  Jarné mesiace, to sú úpravy cintorína a areálu KD - „Sklepárovec“, ïalej je
to pomoc pri fašiangoch, èi iných akciách, ktoré sa konajú v našej obci.

V letných mesiacoch sme sa zúèastnili družobného stretnutia na
Dúbrave so Seleckými dôchodcami, ktorí to v tomto roku aj poriadali. Niè
tu nechýbalo z toho povestného seleckého. Spev, ktorý sa niesol široko
ïaleko, vôòa gulášu a úprimná radosś a priate¾stvo, ktoré tam panovalo
medzi nami.

Ve¾kou akciou, ktorú poriada výbor KD na jeseò, je výstava ovocia a
zeleniny, výstava tekvièiek našich školákov a iných rôznych zaujímavých
vecí. Ve¾mi ve¾a práce robí výbor, aby táto výstava ako tak vyzerala. Èlenská
základòa je ve¾ká, ale kto sa vlastne na nej podie¾a? Tých pár nadšencov,
ktorí nieèo donesú...  Položme si ruku na srde, bývame v meste, kde sme
odkázaní na obchod? Alebo sme na dedine a skoro každý má akú takú
záhradu? Tu sa vždy nieèo nájde, èi orech, jablko, zemiak, len tej snahy 
prísś a doniesś - to nám, Kálnièanom, èoraz viac chýba. 

V sobotu bolo zabezpeèené aj vystúpenie súboru „Magdalénka“ z
Modry. Aj tu chýbali obèania ako diváci, veï tie deti tancovali nádherne,

pre nás, Kálnièanov, len, bohužia¾, nás tam bolo málo, dobre že Matica 
slovenská tu mala družobnú organizáciu z Nesvád, ktorá tú prázdnotu as-
poò èiastoène vyplnila.
 Na záver krátkeho príspevku chcem poïakovaś tým, ktorí pomáhajú 
výboru klubu dôchodcov, sponzorom a aj vïaèným obèanom, ktorí nám
pomáhajú, aby táto ve¾ká organizácia žila a neupadla do neèinnosti. 

  Predsedníèka KD G. Peèitová

Nieèo z èinnosti klubu dôchodcov v Kálnici

Prišli sme aj s vnuèkou v deò jej 95. narodenín - v piatok 15. novem-
bra 2019 do Centra sociálnych služieb v Novom Meste nad Váhom, kde
už nieko¾ko rokov - a to z vlastnej vôle - spokojne žije dni svojej staroby.
Zdôrazòujem aj na jej žiadosś, že z vlastnej vôle. Najskôr išla len na skúš-
ku, ale po pár týždòoch mala jasno - tu chce stráviś svoje posledné roky.
Preèo? Nikoho zo svojich blízkych nezaśažuje, Nové Mesto je od Kálnice
na skok, kto chce, môže k nej kedyko¾vek prísś, napokon, aj telefón dobre
poslúži na udržiavanie každodenných kontaktov s rodnou obcou (až do tej
mieri, že je èastokrát viac informovaná o dianí v obci od svojich kamará-
tok, ako keby bola doma). Uvedomuje si, že deti sú v práci, doma by bola
sama..., takto je to ideálne, vrele odporúèa: „Nikdy mi tak nebolo dobre
ako teraz, sama som sa brala preè, o všetko mám postarané, dobre nava-
rené..., mám tu aj kamarátky, rozprávame sa, chodíme na terasu, sú tu aj
p. Valovièová a p. Dedíková z Kálnice“.

Mária Valovièová, rod. Krchnavá - Kováèech
sa narodila v Kálnici 15. novembra 1924 ako dru-
há z dvojièiek - dievèat, ktoré dostali mená Anna
a Mária. Mali ešte staršiu sestru Zuzku. Otec Šte-
fan Krchnavý (syn kováèa) bol ro¾ník. Keï sa blížil
èas pôrodu, èakal vonku, mali len jednu izbu, sedel
v maštali na stolci a èakal. Keï sa na rodila Aniè-
ka - bola pekná, tlstá, ale Mária sa narodila chudá
(novorodenci sa vtedy nevážili), škaredá, s dlhými

èiernymi vlasmi, vyzerala na umretie. „Babica povedala mame: „Nedaj jej
jesś, umrie.“ Ale mame  to bolo ¾úto, plakala, a povedal si: ak má umrieś,
nech umrie aspoò nakojená, a tak jej dala mlieko a malièká hneï ožila.
Neskôr mala každá svoj prsník, z iného nechcela piś. Svokra išla zavolaś 
syna: „Štefan, už poï, už je to narodené.“ Otec ostal prekvapený: „Ale
veï mám dve dievèence! Kristušák, èo budeme s nimi robiś?“ Prvorodená
Zuzka mala vtedy už päś rokov. Babka ho upokojila: „Ale, nechaj to, synak,
keï Pán Boh požehná oveèku, požehná i trávièku.“

Bol z neho dobrý otec, sám ju pri stole kàmil. Keï sa dievèat opýtali, èie
sú, Mária vždy vravela, že ona je tatova a sestra mamina. Sestra Anna Hor-
òáèková sa dožila 90 rokov, spolu ich oslávili na Bodovke, kam sa vydala.
Jej manžel bol zakladate¾ DH Bodovanka.
Ich staršia sestra Zuzka zomrela ako 12-
roèná, ani nevedia, kde jej pochovaná,
vtedy nebolo zvykom chodiś na hroby.

V rodnej obci absolvovala osem tried
¾udových, uèila ju p. uè. Kováèová a v 5.
až 8. triede p. uè. Dauda. Uèila sa prie-
merne ako všetky deti, ale rada èítala
a vynikajúca bola v dejepise.

„Bola som ve¾mi neporiadne decko,
bila som sa, chalani sa ma báli. Adamko
Krchnavý bol najväèší môj kamarát. Pásla
som kravy so samými chlapcami, nebála
som sa ich. Pasovávali sme, nechcela

som sa nechaś zvaliś na zem. Raz plakal chalan, raz ja. Raz sme tak sedeli 
a Ondrej Filip priniesol na palici hada, mal asi meter, užovku. „Mara, bojíš 
sa hada?“ keï ja: „Nebojím!“, hodil ho po mne. Chytila som ho za chvost
a zase ja som sa ho pýtala: „Bojíš sa hada?“ Ondrej: „Bojím sa aj teba!“ a
hnala som ho až do potoka, aj hada som hodila za ním. Od vtedy som mala 
rešpekt, chalanov som sa už nebála.“
 Vydávala sa, keï mala 23 rokov, ale štyri roky boli frajeri, lebo Jan-
ko Valoviè (29.7.1924 - 4.3.2004) bol štyri roky na vojenèine, až potom
sa zobrali. Narodili sa im dvaja synovia - Ján (žije v Trenèíne) a Miroslav.
Babièke dali 5 vnúèat a 9 pravnúèat.
 Keï sa rodina rozrástla, päś vnúèat trávilo celé prázdniny u babky 
a dedka v Kálnici. Dodnes na to spomínajú - štyri dievèatá a jeden chla-
pec, vidiecky dom pri potoku, babkina kuchyòa, spoloèné zážitky, na ktoré 
nikdy nezabudnú. Sledovali na dvore svätojánske mušky, chodili na pre-
chádzky... a poslúchali na slovo. Pri starých rodièoch mali nezabudnute¾né 
detstvo. Hlavné slovo v dome mala babka, dedko všetko odsúhlasil slova-
mi: „Keï to povieš ty, tak to bude dobre.“ Nikdy si zlého slova nepovedali:
„Mali sme sa radi do samej smrti.“

Ako trávi èas 95 roèná 
dôchodkyòa? Okrem 
rozprávania s kamarát-
kami v domove èi telefo-
novania s kamarátkami
v Kálnici, sa teší z èas-
tých návštev rodiny (aj
vnuèky Žanetky, pre
ktorú je babka bezod-
nou studnicou spomie-
nok na mladé roky 
v Kálnici, z ktorých ona 
èerpá pri písaní divadel-

ných hier, v súèasnosti pripravuje už tretiu - Richtárkine novoroèné kolá-
èe). A rada èíta - noviny a èasopisy, knižky, aj kalendár z Tranoscia, Bibliu.
Je aj „hviezdou“ Televízie Pohoda, ktorej rada rozpráva o živote na dedine
spred takmer storoèia. Z jej skúseností èerpala aj etnologièka Lucia Mac-
ková. Pani Valovièová ochotne poradí, vysvetlí, lebo mladí už nemajú odkia¾ 
vedieś o skutoènom živote starších generácií v našej obci. Pravdaže, ako
matka a babièka sa venovala aj praktickým veciam - varila a piekla (kysnuté 
koláèe, ale aj perky so slivkovým lekvárom, ktorých sa jej vnúèatá nevedeli
dojesś), aj vyšívala, štrikovala..., ale to je už minulosś. 
   Spokojná a vyrovnaná sa snami lúèila: „Tu dobrotu si užívam, som tu
nadovšetko spokojná.“
   A my ešte poïakujme jej mamke, lebo vïaka jej rozvahe a materskej
láske sme sa dnes aj my mohli stretnúś u našej jubilantky na jej 95. narode-
ninách.      Mgr. Dana Badžgoòová
Anna a Mária ako deväśroèné s mamou. Zdroj: ¼. Hornáèková
Anna a Mária majú 90 rokov. Zdroj: M. Valovièová
Mária v deò svojich 95. narodenín.  Foto: DB

Dar života alebo 95 rokov Márie Valovièovej 
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Po nieko¾kých rozhovoroch a návrhoch sa nám spolu s Miestnym odbo-
rom Matice slovenskej v rámci výzvy „poznaj svoje okolie“ podarilo pripraviś 
a uskutoèniś 20. júla 2019 turisticko-náuènú prechádzku do susednej obce
Koèovce a Novej Vsi nad Váhom. Príprava spoèívala v dohodnutí prehliad-
ky samotného kaštie¾a v Koèovciach a otvorení expozície historických vecí,
prevažne po¾nohospodárskych strojov, ako aj zadovážení k¾úèov od hrobky 
Rakovských. 

Oèakával som, že nás bude o nieèo viac, no nakoniec potešilo aj celkove
12 záujemcov. Pešo popod chme¾nice, (ktoré už nie sú tam nieko¾ko rokov 
- to pre pripomenutie) sme sa vychádzkovým krokom presunuli do Koèo-
viec. Po malom obèerstvení v miestnom pohostinstve a informácii od Janka
Hubinského o histórii Koèoviec i o pobyte Mórica Beòovského v Beckovskej
Vieske, sme prešli do samotného areálu kaštie¾a. Tu nám bol ve¾mi ústretový 
samotný „vedúci kaštie¾a“ (terajšie školiace Stredisko SvF - STU) pán Jaro-
slav Kudláèek, ktorý nás previedol v podstate celým areálom kaštie¾a i školia-
ceho strediska. Ïalšia cesta cez prekrásnu záhradu, v ktorej rastú mnohé
cudzokrajné mohutné stromy (napr. GINKO) a vykonávajú sa príležitostne
i svadobné obrady, nás doviedla na okraj parku, z ktorého sme obdivovali
vysadený sad rôznych sort marhú¾, zriadený kvôli zachovaniu ich genofondu i
známej Rakovského marhule. Po presune do Novej Vsi nad Váhom mali sme
možnosś prezrieś si expozíciu už historických po¾nohospodárskych strojov 
a náradia používaného na gazdovstvách. Tu sme si oživili, pripomenuli èin-
nosś našich otcov a dedov a viaceré stroje i predmety, ktoré používali. Pod
názvom „Zachovajme dedièstvo našich otcov“ expozíciu zriadil a ochotne po

nej i sprevádza p. Vladimír Luštik. Nieko¾kými zastaveniami po Rakovského
náuènom chodníku sme prešli až k samotnej hrobke na Skalke. Túto v roku
1912 nechal postaviś Anton Rakovský, kde pochoval svojich rodièov a brata. 
Oèakával, že tam bude pochovaný aj on, no osud to zariadil inak.
 Ak mám zhodnotiś túto akciu, tak urèite pozitívne. Ženieme sa za pozná-
vaním i dovolenkami niekde do zahranièia, a pritom mnohí nepoznajú ani svo-
je blízke a zaujímavé okolie. Preto i v budúcnosti sa budeme snažiś podobné
akcie do nášho okolia organizovaś.

   Ján Valoviè, predseda turistického oddielu pri TJ Kálnica

Príjemná prechádzka do Koèoviec a Novej Vsi nad Váhom

 V sobotu 15. júna 2019 zaplnili sálu kálnického kultúrneho domu slo-
venskí a èeskí úèastníci tradièného, v poradí už 14. Medzinárodného semi-
nára chovate¾ov papagájov - Kálnica 2019, organizátorom ktorého bola ZO 
SZCH Kálnica. 
 Zišlo sa 80 slovenských a èeských chovate¾ov, a tento poèet znamenal, 
že seminár v Kálnici sa stal najväèšou chovate¾skou akciou v rámci Èeska 
a Slovenska v roku 2019. Až tretina úèastníkov bola z Èeska a h¾adisko ten-
toraz skráš¾ovalo 13 úèastníèok. 
 Seminár už tradiène otvorila hymnická pieseò Kálnica, ktorá si získa-
la ve¾kú popularitu u pravidelných úèastníèok, úvodný príhovor hlavného 
organizátora a prípitok. Slávnostnejšie sme si pripili nad „Bulou kálnickou“ 
v zostave MVDr. Miloš Kelecsényi a ¼uboš Pavlech za slovenských cho-
vate¾ov a Ladislav Žoha a JUDr. et Mgr. Jan Sojka za èeských chovate¾ov 
na ïalšie priate¾stvo a spoluprácu v oblasti vzdelávania (Deklarácia, usta-
novená touto bulou, bola podpísaná 21.6.2008 v Kálnici). Po slávnostnom 
úvodnom ceremoniáli prišiel rad na samotné prednášky od jednotlivých 
odborníkov na dané témy. 
 Poznatky z chovu amazoòana žltolíceho mexického - Bc. ¼ubomír 
Baniari (SR) priblížil vedeckú systematiku a chov tohto väèšieho zeleného 
papagája s èerveným èelom, modrým temenom hlavy a žltými lícami. Poroz-
prával o svojom deväśroènom èakaní na odchov mláïat, o problémoch,  
spojených s odchovom mláïat a úspechoch, ktoré sa po èase dostavili.  
 Novela zákona è. 15/2005 a vyhláška è. 110, platná od 1.1.2019: 
Milan Vávra (SR), známy chovate¾ a bojovník s Ministerstvom životného 
prostredia, ktoré sa opäś rozhodlo lepšie posvietiś si na chovate¾ov vtáctva 
pritvrdzovaním zákona o ochrane druhov vo¾ne žijúcich živoèíchov. Vysvetlil 
nahlasovaciu povinnosś chovate¾a na ministerstvo pri každej zmene (kúpa, 
odchov, predaj, úhyn, strata...). Pre chovate¾a to znamená neustálu papi-
erovú robotu. Je smutné, že ministerstvo len v malej miere vzalo do úvahy 
pripomienkovanie chovate¾ov a svojimi pseudo ochranárskymi nariadeniami 
sa snaží šikanovaś a znechucovaś chovate¾ov, a tým zlikvidovaś túto uš¾achti-
lú zá¾ubu. 
 Virózy papagájov, mýty a fakty - MVDr. Juraj Šimunek (SR), vynikajúci 
veterinár, sa tentoraz zameral na vírusové ochorenia papagájov. Rozobral 
vírusy (bornavírus, herpes vírus), ktorými papagáje èasto trpia, o úhynoch 
pri oslabenej imunite, o ochorení èi prenášaní týchto vírusov prenášaèmi na 
zdravé jedince. Ïalej upozornil na nebezpeèný papilomavírus, napádajúci 
imunitný systém, ktorý sa dá už v poèiatkoch zistiś krvnými testami. Napokon 
vyzval chovate¾ov, aby dbali na prevenciu.   
 Výstavné chovate¾ské trendy vo farebných mutáciách - Bc. Martin 
Papaè (ÈR), mladý chovate¾ský odborník na mutácie (farebné odchýl-
ky) papagájov. Vo svojej prednáške predstavil mnohé novinky mutaèných 
papagájov, nachádzajúcich sa jednak v jeho chove, a taktiež v chovoch 
iných významných chovate¾ov z rozlièných kútov sveta. Mnohé takéto rarity, 
ktorých ceny sú priam astronomické, sme mali možnosś vidieś v obrazovej 

prílohe po prvý raz.             
 Papagáj žltoèelý - rarita v prírode a v chovoch - Vratko Javro (SR), zná-
my chovate¾ vzácnych exotických vtákov, predstavil tohto takmer neznáme-
ho afrického papagája, ktorého život a zvyky bol pozorovaś priamo v Etiópii. 
Tieto papagáje chová vo svojich priestranných, zeleòou zarastených volié-
rach, vybavených sprchou, v ktorých papagáje žltoèelé ako prvý na Sloven-
sku a pravdepodobne aj v Strednej Európe odchoval. 
 Problematika chovu kakadu - Pavol Kováèik (SR), študent Veterinárnej 
a farmaceutickej univerzity v Brne, rozobral problematiku výživy týchto aus-
trálskych papagájov, spojenú s problémami obezity až otravy. Ïalšou pro-
blematikou, ktorú prezentoval, je agresivita samcov voèi svojim partnerkám, 
ktoré dokážu vïaka svojim sexuálnym pudom zmrzaèiś èi usmrtiś. Podal 
nieko¾ko návrhov, ako možno takémuto správaniu predísś. 
 Všetky prednášky možno hodnotiś ve¾mi kladne. Boli skutoène na vyso-
kej úrovni, doplnené bohatou obrazovou prílohou. Svoju spokojnosś úèast-
níci vyjadrovali bohatou diskusiou a srdeèným potleskom. 
Spokojnosś doplòovalo aj bohaté obèerstvenie (minerálka, káva, zákusok), 
výborný obed a závereèné obèerstvenie (klobása, šunka, údené karé). 
 Záver patril slovám vïaky prednášajúcim za ich kvalitné prednášky, 
úèastníkom za príjemnú atmosféru, èlenom našej ZO SZCH a ich rodinným 
príslušníkom za ich obetavú prácu a - už tradiène - piesni Balada o po¾ných 
vtákoch. 
 Máme za sebou ïalšie, v poradí už štrnáste, krásne chovate¾ské poduja-
tie, navštevované chovate¾mi z rôznych kútov Slovenska i spoza rieky Mora-
vy. ¼udí, túžiacich po vzájomnom stretnutí, po obohatení svojich poznatkov 
a h¾adajúcich to, èo ich spája. A tým je láska k operenej kráse našej Zeme.  

   ¼uboš Pavlech
   Viac info: Ararauna.cz: Kálnica pøedstihla všechny letošní semináøe pro 
chovatele papouškù. Pøijelo 80 Èechù a Slovákù.

Kálnica hostila èeských a slovenských chovate¾ov papagájov

Foto: Facebook ¼. Pavlecha
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Dnes žijeme dynamickú hektickú dobu. A my starší si len výnimoène,
v návale každodenných problémov, spomenieme na školu a tých, ktorí 
nás pripravili na našu prácu a profesionálny život. A vtedy si tiež najrad-
šej spomíname na príbehy, najmä tie veselé a nezbednícke, ktoré aj po
rokoch vyvolávajú úsmev. Možno si iba letmo uvedomíme v tejto našej
spomienke, ko¾ko úsilia a trpezlivosti museli rodièia a uèitelia vynaložiś,
aby sme mohli úspešne vykonávaś naše povolanie. Aj keï v súèasnosti
je situácia iná ako v èasoch našej prípravy na úspešný výkon povolania,
bez kvalifikácie, ktorej podstatnou zložkou je vzdelanie, to v podstate
nejde nikdy. V takýchto chví¾ach si ale tiež so smútkom v duši uvedomí-
me, ko¾ko z týchto ¾udí vlastne už nemôžeme stretnúś, oceniś ich úsilie a
poïakovaś im za výsledky ich pedagogického majstrovstva, v ktorom nám
odovzdali základy našej odbornosti a profesionálnej kariéry. Oceòujeme
a spomíname si na to najmä pri príležitostiach ich významného životného
jubilea alebo výroèia školy, kde pôsobili a ktorá bola pre nás alma mater.

Takéto významné životné jubileum - 80 rokov - si pripomenul aj
emeritný riadite¾ bývalej Strednej po¾nohospodárskej technickej školy v 

Novom Meste nad Váhom - p. Ing. Jozef
Kuèerák. Ako chlapcovi z malej dedinky 
Skala mu prirástlo k srdcu po¾nohospo-
dárstvo. Rozhodol sa mu venovaś, a preto
absolvoval SPTŠ v Modre a VŠ po¾nohos-
podársku v Nitre. Ale ešte viac ho lákalo
odovzdávaś poznatky a vedomosti - uèiś,
a preto dodatoène úspešne absolvoval
potrebné pedagogické vzdelanie.
 Ako riadite¾ pôsobil v novomestskej
PT-eške takmer 37 rokov - až do svojho
odchodu do dôchodku. A za túto dobu
ukonèilo úspešne štúdium na SPTŠ (a
neskôr na Strednej odbornej škole po¾-
nohospodárskej a potravinárskej) vyše

6000 absolventov. Mnohí z nich prispievali hlavne v minulých rokoch k 
rozvoju nielen po¾nohospodárstva, ale aj rôznych služieb spojených s
agropotravinárskym rezortom. Niet azda v bývalom Trenèianskom kraji
obce, v ktorej by nepracovali jeho absolventi. 

Rozvinul aj medzinárodné vzśahy školy a umožnil tak poznaś situáciu v 

agrosektore v bývalej NDR, Bulharsku a v Èeskej republike. 
 Je zrejmé, že tieto výsledky mohol dosiahnuś iba vïaka svojím charak-
terovým vlastnostiam, ku ktorým patria tak  múdrosś, pokojná a rozvážna
myse¾, skromnosś, zmysel pre spravodlivosś, schopnosś riadiś, vytrvalosś 
pri realizácii spoloèensky užitoèných cie¾ov ako aj silné sociálne cítenie,
èo dokazoval svojimi životnými názormi, postojmi a èinmi. 
 Ako uviedol vo svojej autobiografii celý svoj život „sa snažil byś spolo-
èensky prospešný, viesś svoju rodinu k èestnosti, úspechom a pokraèo-
vaniu toho, èo èlovek môže dobré spraviś pre seba  a pre druhých.“ To
sa prejavilo aj v tom, že za výsledky vo výchove a príprave po¾nohospo-
dárskeho dorastu na prácu mu bolo udelených 23 vyznamenaní, pamät-
ných medailí a ocenení, ktoré prevzal z rúk prezidenta republiky, minis-
tra po¾nohospodárstva èi najvýznamnejších predstavite¾ov regionálnych
štátnych orgánov. 
 Z poznatkov o pozíciách, ktoré zastávali èi zastávajú „jeho“ absol-
venti, možno konštatovaś, že kolektív pod jeho vedením pracoval úspeš-
ne a kvalifikovane. Veï len zrátajme, napríklad, ko¾kým našim kálnic-
kým družstevníkom a agropotravinárom rozdal tento kolektív pod jeho
vedením  poznatky, s ktorými prežili celý svoj pracovný (ale èasto i nepra-
covný) život.
  V každom z nás v okamihoch bilancovania pri významnom životnom
alebo pracovnom jubileu prevládajú pocity hrdosti, uznania, vïaènosti,
spokojnosti a možno až šśastia z toho, èo sme po absolvovaní školy v 
živote a práci dosiahli. Urèite aj týmito pár riadkami chceme prispieś do 
kytice týchto okamihov.
 Nie, nie je to iba našou povinnosśou poïakovaś sa za to tým, ktorí 
nás tak pripravili. A nie iba výnimoène - pri významných príležitostiach. Je 
jedineèná možnosś a èesś stretnúś sa s tými, ktorí nám obohacovali a obo-
hatili život o spoznanie zvláštneho druhu pravých hodnôt - a vedomosti
takými sú - a s úctou a vïakou im tieto naše pocity a poznanie vyjadriś. A 
to platí aj o našom jubilantovi. Preto mu aj my ïakujeme a dajme vedieś 
aj touto formou, že si vážime jeho prácu a že nebola márna, ale naopak 
cenná a úspešná.  
 Pán riadite¾, úprimne a s úctou Vám pri tomto Vašom vzácnom život-
nom jubileu želáme ve¾a zdravia, šśastia, pohody a lásky do ïalších
rokov.  

   Ing. Milan Bušo

Pánovi riadite¾ovi

 Vážení spoluobèania, chceli by sme vás infor-
movaś o novinkách v DHZ Kálnica. Nadväzujeme 
na predchádzajúci èlánok, v ktorom sme vás 
informovali o našich dorastencoch, ktorí vyhrali 
okresné kolo v súśaži a znova postúpili na krajské 
kolo. 
 Krajská súśaž sa konala v obci Pobedim. 
I napriek ve¾mi nepriaznivému poèasiu a malým 
zraneniam sme úspešne reprezentovali našu 
obec. 
 V mesiaci jún sme sa každý víkend zúèast-

nili na súśažiach. Jedna z nich sa konala aj 
v domácom prostredí v Kálnici, aby Plameòáci aj 
pred domácim publikom ukázali, ako sa im darí 
a podporili ich. Aj vïaka ve¾kej podpore domá-
cich fanúšikov sme získali krásne prvé miesto. 
 Nebol to náš jediný úspech, našu obec sme 
úspešne reprezentovali na súśažiach v Moravs-
kom Lieskovom, Trenèianskych Stankovciach, 
Èachticiach a v Novej Vsi nad Váhom, kde družst-
vá mužov aj žien vyhrali krásne prvé miesta. 
   Úspešný súśažný rok sme ukonèili jesenným 
kolom hry PLAMEÒ v Zemianskom Podhradí, 
kde sme skonèili na druhom mieste. 
   Okrem súśaží opakovane organi-
zujeme kurz poskytnutia predlekár-
skej prvej pomoci s použitím AED 
(automatizovaným externým defi-
brilátorom) pre hasièov. Takže sa 
neustále vzdelávame nielen èo sa 
týka hasièskej techniky a hasenia 
požiarov, ale aj kurzov prvej pomo-
ci. Tým môžeme byś nápomocní 
našim obèanom aj pri poskytovaní 
predlekárskej prvej pomoci. Kurz 
v tomto roku už absolvovali aj naši 
dorastenci. Naším plánom je v 
budúcnosti zabezpeèiś pre obec 
defibrilátor, ktorý by bol ve¾mi nápo-
mocný pri poskytovaní prvej pomo-

ci.  Zároveò by sme chceli rozšíriś školenia prvej 
pomoci aj pre širšiu verejnosś. 
   V krátkosti spomenieme aj rekonštrukciu 
Požiarnej zbrojnice, kde už pomaly finišujeme. 
Prebehla výmena okien, brány, oprava strechy, 
fasády, ïalej sa pokraèuje vnútrom, t. j. obnova 
elektriky a kúrenia. 
 Našou najbližšou aktivitou bude príprava 
v poradí už 10. Hasièského plesu, ktorý sa usku-
toèní 11. januára 2020 v priestoroch Kultúrneho 
domu v Kálnici.    DHZ

Èo nové v DHZ
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 Jakub Hrnèiarik je mládenec, ktorý sa na prvý poh¾ad v nièom nelíši 
od ostatných rovesníkov. Má 14 rokov a záujmy mnohé rovnaké ako jeho 
kamaráti. V jednom sa však od nich líši. Cie¾avedomým prístupom k tré-
ningu stolného tenisu. Treba dodaś, že hoci sa ve¾a o tom na verejnosti 
nevie, tento šport sa vïaka výsledkom ST oddielu stáva aj v našej obci 
èoraz populárnejší. 
 Jakub Hrnèiarik hovorí o svojom vzśahu k nemu takto:
 „Záujem o tento šport a jeho zaèiatky boli u mòa postupné a opatr-
né. Najskôr to boli len nede¾né návštevy v KD ako divák majstrovských 
zápasov 5. a 6. ligy našich mužov, neskôr skúšanie si pinkaś na boènom 
stole poèas ojedinelých návštev ich tréningov. Po absolvovaní nieko¾kých 
takýchto tréningových návštev ma starší hráèi zobrali medzi seba a zaèali 
mi venovaś svoj èas. Spoloènou hrou a vysvet¾ovaním všetkého o tomto 
športe mi postupne otvárali cestu k „pinecu“ ako stolnému tenisu hovoríme. 
Ale to mi èoskoro už len obèasné návštevy tréningov prestali staèiś a sám 
som zaèal cítiś, že potrebujem viac a viac tréningov. Rodièia mi splnili sen 
a kúpili mi stolnotenisový stôl do garáže. V tej chvíli bolo rozhodnuté, že sa 
už tak ¾ahko pinpongu nevzdám. Takto som mohol trénovaś hocikedy som 
si zmyslel, a to je super. Postupne som sa zúèastòoval na turnajoch, na 
ktorých som videl hraś top hráèov z nášho okolia. Chalani mi v klube vybavili 
registráciu a mohol som zaèaś hrávaś majstrovské zápasy za mužov Kálnice 
„B“. Neskôr, keï som už videl, že ak sa chcem tomuto športu venovaś a 
skúsiś aj možnosś trénovaś s inými hráèmi, zaèal som chodiś na tréningy do 

Nové Mesta nad Váhom. A predstavte si - ono mi to vyšlo! Zaujal som tré-
nera na krúžkoch, zaèal sa mi osobitne venovaś a v lete tohto roka som na 
základe výsledkov dostal ponuku na hosśovanie v oddiely STK Nové Mesto 
nad Váhom. 
 V auguste som sa zúèastnil nieko¾kodòového sústredenia v meste Hluk 
v Èeskej republike, kde som  trénoval spolu s dorasteneckými reprezen-
tantmi Èeskej republiky. Po absolvovaní nieko¾kých stoviek tvrdých trénin-
gových hodín, poèas ktorých som sa venoval najmä zdokona¾ovaniu úderov 
a nacvièovaniu rôznych kombinácií s trénerom ¼ubošom Oppenbergerom 
v Novom Meste nad Váhom, som v tejto sezóne zaèal hrávaś za STK Nové 
Mesto nad Váhom v mužskej 6. lige v 1. krajskej a 2. oblastnej lige starších 
žiakov.  
 Trénujem trikrát do týždòa s najlepšími hráèmi v Novom Meste, a to ma 
ve¾mi posúva. Mojím najväèším úspechom je 3. miesto vo štvorhre na majs-
trovstvách kraja starších žiakov (ešte za TJ Zavažan Kálnica) a momentálne 
vediem tabu¾ku úspešnosti v 2. oblastnej lige starších žiakov. 
 Vážim si každé víśazstvo v mužskej kategórii, ktoré je pre hráèa v mojom 
veku ve¾mi nároèné vybojovaś. Viem, za akú cenu som ho dosiahol. 
 A èo povedaś na záver? Skúsim podporiś svoj materský klub, v ktorom 
sa to vlastne všetko zaèalo a mám pre svojich kamarátov výzvu: 
 Ak máte chuś vstúpiś do sveta malej bielej loptièky, rýchlosti a neuveri-
te¾ných zážitkov, len smelo vykroète. Ste srdeène vítaní v stolnotenisovom 
oddiely TJ ZAVAŽAN Kálnica.“     MB

TAK SA RODIA MAJSTRI...

peknom 3. mieste tabu¾ky. S 12 gólmi je zatia¾ najlepším strelcom v drese 
Zavažanu 33-roèný kapitán mužstva Andrej Važan. Položili sme mu nieko¾ko 
otázok.
Andrej, ako by si zhodnotil jesennú èasś sezóny? Keïže sme pred
zaèiatkom sezóny nevedeli, èi budeme maś potrebný poèet hráèov, aby 
sme vôbec mohli nastúpiś na prvý zápas, umiestnenie na 3. mieste po 
jesennej èasti hodnotím pozitívne.
Sám si dal v jesennej èasti 12 gólov, èím si našim najlepším strel-
com. Urèite ma to teší, ale futbal nie je o jednotlivcoch. Nie je dôležité, 
kto a ko¾ko gólov dal. Je to tímová hra, pri ktorej výhra èi prehra vždy závisí 
od celkového výkonu mužstva poèas zápasu. Preto aj tieto góly nie sú len 
moje, ale sú celého mužstva.
Ktorý zápas bol najdôležitejší? Pre nás hráèov je dôležitý každý zápas.
Na každý nastupujeme s tým, že chceme vyhraś.
Ktorý zápas bol najśažší? Pod¾a mòa zápas s Brezovou pod Bradlom.
Majú mladých, kvalitných hráèov, ktorí nám dali poriadne zabraś, no po
zápase sme sa tešili z víśazstva my. Druhým najśažším zápasom bol zápas 
v Krajnom. Nehrali sme celkom pod¾a našich predstáv, ale v tomto zápase
vôbec nešlo o kvalitu nášho súpera. Kto bol v Krajnom, urèite vie o èom 
hovorím.
Ktorý výsledok zápasu považuješ za najtrpkejší? Najviac „bolela“ pre-
hra s  Bošácou. Boli sme vyrovnaným, ak nie lepším súperom a nezaslúžili 
sme si prehraś. Ale taký je futbal...
Ktoré víśazstvo bolo najcennejšie? (smiech) Povinné víśazstvo Zavaža-
nu v derby s Beckovom...
Ciele v jarnej èasti? Dúfam, že chalani si cez prestávku vylieèia drobné
zranenia, ktoré v jesennej èasti utàžili, poèas zimnej prípravy nieèo natrénu-
jeme a podarí sa nám udržaś umiestnenie do 3. miesta.
Chcel by si ešte v závere nieèo povedaś? Za nás hráèov chcem poïa-
kovaś hlavne našim manželkám a priate¾kám, ktoré nám futbal tolerujú a 
podporujú nás. Vïaku chcem vyjadriś obci Kálnica a sponzorom za ich

finanènú a materiálnu pomoc. Môj obdiv, uznanie
a poïakovanie patrí rodièom našich najmenších
futbalistov, funkcionárom TJ a všetkým tým, ktorí 
venujú svoj vo¾ný èas na chod a udržanie futbalu
v Kálnici. A poïakovanie patrí aj fanúšikom, ktorí 
sú pre nás dôležití a ich podporu si ve¾mi vážime.
Verím, že všetkých, ktorí majú radi kálnický fut-
bal, našou hrou a výsledkami potešíme aj v jarnej
èasti.    Za rozhovor ïakuje Ing. Milan Bušo

Pán kapitán, na slovíèko...
Spýtali sme sa Ing. Pavla Lednického, vedúceho predajne COOP Jed-

nota: Pán Lednický, blíži sa záver roka 2019 a s ním aj najkrajšie sviatky 
- Vianoce. Ako hodnotíte tento rok v COOP Jednote?

Prvý polrok bol ve¾mi nároèný z dôvodu nedostatoèného zásobovania 
predajne tovarom. Tu by bolo treba vyzdvihnúś postoj èlenov COOP Jed-
nota v Kálnici k vedeniu COOP Jednoty v Trenèíne, ktoré nezvládalo záso-
bovanie predajní. Na ich podnet spustili zamestnanci predajne petíciu na 
odvolanie vtedajšieho predsedu COOP Jednota Trenèín. K zmene prišlo 
po 24.06.2019, kedy prebehlo zhromaždenie delegátov COOP Jednoty 
Trenèín a generálnou riadite¾kou sa stala JUDr. Daniela Simanová. V súèas-
nosti je predajòa dobre zásobená.
Èo chystá COOP Jednota pre zákazníkov na vianoèné obdobie? Samo-
zrejme, prichystané sú rôzne predajné akcie na vianoèný tovar. V súèas-
nosti sa vyplácajú vernostné z¾avy. Prebehne spotrebite¾ská súśaž o hod-
notné ceny Najlepšie domáce Vianoce.

Chcel by som sa poïakovaś našim zákazníkom za ich vernosś COOP 
Jednote v Kálnici a ich trpezlivosś s mojou osobou a rád by som im úprimne 
poprial vo svojom mene ako aj v mene COOP Jednoty pekné a príjemné 
prežitie vianoèných sviatkov.   Za rozhovor ïakuje Ing. Milan Bušo.

COOP Jednota v Kálnici

 So súhlasom starostky obce p. Mgr. Poluchovej bola zriadená 
pri ceste na OcÚ vitrínka Miestnej organizácie Matice slovenskej. 
Budú v nej uverejòované informácie o èinnosti MO MS v našej obci i 
na Slovensku. Významným zdrojom budú najmä Slovenské národné 
noviny, ktoré sú tlaèový orgán Matice slovenskej. 
Budeme radi, keï sa pri vitrínke aspoò na chví¾ku zastavíte. Ïakuje-
me vám za to.     Ing. Milan Bušo, èlen výboru MO MS

Miestna organizácia Matice 
slovenskej má novú vitrínku

 Predajòa Kubo pozýva svojich ctených zákazníkov na nákup z 
bohatého sortimentu vianoèného tovaru. Pre ¾ahšie zvládnutie náku-
pov a zhonu sa u nás zákazníci posilnia tradièným výborným punèom. 
Tešíme sa - príïte a zaruèene budete spokojní!     MB

Kubo na Vianoce



  Telovýchovná jednota Zavažan na výroènej èlenskej schôdzi dòa 
16.2.2019 zhodnotila svoju prácu za predchádzajúce štvorroèné obdobie 
2015 - 2018 a zvolila si funkcionárov jednotlivých výborov oddielov a cent-
rálny výbor TJ Zavažan na volebné obdobie 2019 - 2022. Taktiež si stano-
vila rámcový program èinnosti na nasledujúce štyri roky. 
 Futbalisti muži obsadili v roèníku 2018-2019 v 7. lige JUH 3. miesto, 
keï z 24 zápasov 15  vyhrali, 3 remizovali a 6 prehrali. Žiaci prípravky hrali 
turnajovým spôsobom a vo svojej skupine „C“ obsadili 3. miesto, keï z 36 
zápasov 12 vyhrali, 3 remizovali a 21 prehrali. Stolní tenisti „A“ i „B“ mužst-
vá si taktiež úspešne poèínali vo svojich súśažiach, keï v 5. a 6. lige sa 
umiestnili v strede tabuliek. 
 V letnej prestávke sme sa zúèastnili 29.6.2019 na oslavách 45. výroèia 
znovuzaloženia družobnej TJ Družstevník Popovice v ÈR. Sily si na špor-
tovom poli zmerali futbalisti muži i starí páni. Rovnako si svoje športové 
schopnosti zmerali i stolní tenisti. Celkom sa na oslavách v Popoviciach 
zúèastnilo viac ako 80 našich èlenov a priaznivcov na vysokej športovej 
a spoloèenskej úrovni. 
 V súśažnom roèníku 2019 - 2020 máme v stolnotenisovej súśaži dve 
mužstvá, keï „A“ mužstvo hrá 5. ligu a „B“ mužstvo hrá 6. ligu. U futbalistov 
muži hrajú 7. ligu JUH a po jesennej èasti sú na 3. mieste. Komplikova-
nejšie to máme so žiakmi. Pre malý poèet našich hráèov v kategórii U 13 
- mladší žiaci i v kategórii U 15 - starší žiaci sme museli spoloène s OŠK 
Slovan Beckov vytvoriś spoloèné žiacke družstvá v oboch kategóriách. Pri-
èom U 13 hrá v Kálnici a U 15 v Beckove. Lepšie sa darilo starším žiakom, 
ktorí v 5 LSŽ - U 15 sú na 1. mieste a mladší žiaci v 4. LMŽ - U 13 sú na 8 

mieste.
 Tak ako za predchádzajúce roky i v tomto roku sa snažíme náš špor-
tový areál udržovaś a zve¾aïovaś. Podarilo sa nám zrekonštruovaś a opraviś 
skladovú unimobunku kosaèky, ktorá je neprehliadnute¾ná pri vstupe na 
náš štadión. Na jej prieèelí sme umiestnili logá našich hlavných sponzorov 
a podporovate¾ov. 
 Ve¾ké problémy máme s našou viac ako 10 roènou traktorovou kosaè-
kou. Po v¾aòajšej ve¾kej oprave sme ju museli znovu dvakrát voziś do Ve¾kých 
Kostolian na opravu, keï službu vypovedal motor, spojka a následne zlo-
mená ¾avá poloos. Len tieto dve opravy nás stáli viac ako tisíc eur. Ak budú 
postupne odchádzaś ïalšie èasti kosaèky, nevieme si predstaviś naše ïal-
šie úspešné fungovanie. Na novú kosaèku môžeme asi śažko pomyslieś. 
 Turisti boli taktiež aktívni v budovate¾skej èinnosti, keï pri zrube pod 
Ostrým vrchom postavili vkusný prístrešok so stolmi a sedením v hodno-
te viac oko tesíc eur. Za èistotu a poriadok v kabínach a okolí ihriska sa 
nám druhý rok príkladne starala pani Andrejka Meravá, ktorá, žia¾, už nie je 
medzi nami a nemôžeme jej vysloviś naše poïakovanie. O kosenie celého 
areálu traktorovou kosaèkou a krovinorezem sa staral pán Pavol Jamrich. 
 S potešením môžeme konštatovaś, že vonkajší vzh¾ad nášho športo-
vého areálu je taký, aký je a nám ho mnohí naši súperi závidia. Opak je 
však vo vnútri kabín. Po ich 44 roènom užívaní je potrebné previesś rekon-
štrukciu šatní, spàch a vymeniś v minulosti poškodené dvere po nieko¾ko 
násobných vlámaèkách. Veríme, že tak ako v predchádzajúcich rokoch, 
za úèinnej pomoci Obecného úradu, sa nám toto naše predsavzatie podarí 
v krátkej budúcnosti splniś.    Dušan Filip, predseda TJ Zavažan
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 Odchovanec nášho stolno-
tenisového oddielu Jakub Hrn-
èiarik (r. 2005) v súèasnosti 
oblieka dres STK Nové Mesto 
nad Váhom. Striedavo štartuje 
za „A“ mužstvo starších žiakov 
v 1. lige, kde odohral po 4. kole 
8 zápasov, z ktorých vyhral 5, 
s úspešnosśou 62,50 % a v 2. 
lige, kde odohral po 9. kole 12 
zápasov, z ktorých vyhral 11, 
s úspešnosśou 91,67 %, èo ho 
radí na priebežné prvé miesto 
v súśaži.
 Jakub Hrnèiarik sa zúèast-
nil i na stolnotenisových Majs-
trovstvách Trenèianskeho kra-
ja v Bošanoch, kde spoloène 
s Tomášom Sábeckým 
z Považskej Bystrice obsadi-

li vo štvorhre starších žiakov 
v silnej konkurencii vynikajúce 
3. miesto.
 Na úspešnosti nášho 
odchovanca majú nemalú 
zásluhu naši starší ostrie¾a-
ní hráèi, najmä Erik Kukuè-
ka a Roman Janega, ktorí sa 
Jakubovi od zaèiatku venovali 
a podporovali ho v tomto pek-
nom športe. 
 Týmto Jakubovi Hrnèiariko-
vi ïakujeme za reprezentáciu i 
nášho STO Zavažan Kálnica. 
Želáme mu do budúcnosti 
ve¾a úspechov a hlavne radosś 
z krásneho športu, ktorým stol-
ný tenis bezpochyby je.  

Dušan Filip,
predseda TJ Zavažan

Úspech stolnotenisového oddielu TJ Zavažan Kálnica

 Ako štatutár TJ Zavažan Kálnica a správca 
multifunkèného ihriska týmto chcem požiadaś 
úspešných podnikate¾ov v našej obci o finanè-
ný dar na dobudovanie a skvalitnenie detského 
ihriska v areáli TJ Zavažan, a tým vytvárania lep-
ších podmienok na život v „našej Kálnici“. Starší 
detský domèek so šmýkaèkou, ktorý nám daro-
val pred tromi rokmi pán Šustek, už je potrebné 
vymeniś z dôvodu prehnitia hlavnej konštrukcie. 
Aby sme uspokojili deti s rodièmi, ktorí denne 
toto zariadenie používajú, potrebujeme zakúpiś 
nový domèek - so šmýkaèkou, preliezaèkou, 
pieskoviskom a pod. - s bezpeènostným certi-
fikátom. Na znak toho, že mi úprimne záleží na 
udržanie aspoò doterajšieho štandardu detské-
ho ihriska, každému, kto venuje 100 eur na tento 
úèel, darujem 0,5 l marhu¾ovice vypálenej v Bošá-
ci. Prosím kontaktujte ma na mobil 0907 689 
146 za úèelom vypracovania darovacej zmluvy.

 Za šśastné detièky na preliezaèkách vopred 
ïakujem! Dušan Filip

Doteraz detské ihrisko
finanèným darom podporili:

   Na vyše uvedú žiadosś, po jej zverejnení na 
obecnej internetovej stránke, bolo mi odovzda-
ných od súkromných darcov spolu 800 eur, za 
èo som zakúpil u výrobcu detských ihrísk na 
snímke uvedený domèek so šmýkaèkou a lezec-
kú stenu s hojdaèkami v hodnote vyššej ako je 
uvedený dar. Dòa 11. 11. 2019 sme za pomoci p. 
Romana Dovinu uvedené zariadenie doviezli od 
výrobcu v Banskej Bystrici a doèasne uskladnili 
v jeho firme. Moje poïakovanie patrí doterajším 
súkromným darcom: Petra Kadleèíková zo Sta-
rej Turej, Pavel Pavlech, Jaroslav Šustek, Roman 
Dovina, Ing. Ondrej Ševèík a Ing. Ján Šálek, Mgr. 
Michal Feník, Jakub Krchnavý, Miroslav Dovina 

s manželkou.
 Oèakávam, že túto úspešne rozbehnutú ini-
ciatívu podporia i ïalší darcovia a budeme môcś 
zakúpiś ïalšie prvky detského ihriska (príjmové 
doklady mám pripravené). 

Dušan Filip

Kto finanène prispeje na detské ihrisko?

TJ Zavažan v roku 2019

Jakub Hrnèiarik v bielom drese

Foto: Ing. M. Bušo



Muži sa umiestnili na 3. mieste, keï z 13 zápasov 9 vyhrali, 2 remízovali a 2 prehrali.  
- Celkom získali 29 bodov. 
- Skóre je 35 : 15, èo znamená, že na každý gól, èo dostali, odpovedali 2. 
- Najlepší strelec - Andrej Važan - 12 gólov, to znamená, že takmer v každom zápase dal gól. 
- Najväèšia návštevnosś v zápase s Beckovom - viac ako 300 divákov, pre ktorých nestaèilo 
parkovisko a muselo sa parkovaś až na starom tréningovom ihrisku.
- Najmenšia návšteva: Kálnica - Priepasné, cca 
80 divákov.
- Do A mužstva neprišla žiadna posila z domá-
cich dorastencov a ani nepribudol „nakúpený 
hráè“.
-  Dá sa predpokladaś, že „muži“ budú pokraèo-
vaś v dobrých výkonoch aj v jarnej èasti súśaže v 
roku 2020, lebo kolektív i vedenie mužstva sa 
dobre pozná a vzśahy medzi nimi navzájom sú 
priate¾ské. Dušan Filip a Ing. Milan Bušo
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Futbalové výsledky v roku 2019

Každý štvrtok od 09. 01. 2020 do 26. 03. 2020 od 17,00 do 19,00 hod.
Žiaci: Odchod osobnými autami o 16,45 hod.

Možnosś úèasti i pre ïalších èlenov TJ ZAVAŽAN.
- halová obuv                   - doprava individuálna

Prenájom telocviène v ZŠ Koèovce

Poïakovanie
 Telovýchovná jednota ZAVAŽAN Kálnica ïakuje všetkým podporovate¾om športu, ktorí 
nám v tomto roku poukázali svoje dve percentá z daní odvedených v roku 2018. Zároveò 
sa obraciame na priaznivcov športu a širokú verejnosś o poukázanie 2 % z daní i za rok 
2019 pre TJ ZAVAŽAN Kálnica.

Údaje o prijímate¾ovi 2 % z dane
Obchodné meno:  TELOVÝCHOVNÁ JEDNOTA ZAVAŽAN KÁLNICA
Sídlo:     916 37 KÁLNICA, Kálnica 200
Právna forma:   OBÈIANSKE ZDRUŽENIE
Identifikaèné èíslo:  34009132 
Potrebné tlaèivá sú u predsedu TJ Zavažan alebo na www.kalnica.sk. 

   Dušan Filip, predseda TJ Zavažan    

 V mesiacoch august a september 2019 vykonala 
RK TJ Zavažan revíziu hospodárenia za I. polrok.
 Revíziou neboli zistené žiadne závažné nedostatky. 
Úètovníctvo je vedené pod¾a platných predpisov, prí-
jmy a výdavky sú patriène zdokladované a zúètované, v 
bankových výpisoch je zabezpeèená náväznosś koneè-
ných a poèiatoèných stavov, úètovné doklady obsahujú 
príslušné náležitosti (dátum, názov dodávate¾a, vecné 
plnenie, sumu atï.) a pod.
Revíziou bolo zistené, že úètovníctvo je vedené 
dochví¾ne a možno konštatovaś, že preh¾adne a posky-
tuje potrebný preh¾ad o hospodárení TJ Zavažan.
 Z vykonanej revízie bol vyhotovený písomný záznam, 
ktorý komisia odporúèa prejednaś vo výbore TJ Zavažan 
Kálnica.    Ing. Milan Bušo,

predseda RK TJ ZAVAŽAN Kálnica

Hospodárenie TJ Zavažan 
v I. polroku 2019

bez vážnych nedostatkov


